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I S F A H A N   N E W S اولین روزنامه

اقتصادی
دو زبانه 

استان اصفهان

ادامه در صفحه 

قیمت 2000 تومان

بازار طلا و سکه 99/2/16 ساعت 16:05

قیمت قبلیقیمت فروشقیمت سکه

سکه طرح 
6,522,0006,484,000قدیم

سکه طرح 
6,400,0006,350,000جدید

3,300,0003,270,000نیم سکه

1,880,0001,860,000ربع سکه

980,000970,000سکه گرمی

یک مثقال 
2,797,0002,777,000طلای 17 عیار

یک گرم طلای 
18646,600640,200 عیار

طلای دست 
439,000439,000دوم

یک گرم طلای 
24861,300854,800 عیار
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روزنامه اقتصادی استان اصفهان

مدیرکل میراث فرهنگی از  ۷۰۰ میلیارد تومان خسارت به صنعت گردشگری استان اصفهان در سه ماه خبر داد؛  

زخم کرونا بر پیکر گردشگری
       فعالان گردشگری استان اصفهان از درصد بهره وام وام 12 درصدی دولت گلایه مند هستند و اعتقاد دارند این بهره باید کمتر شود
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پورشه به جای 
پراید!

کرونا در تمامی ارکان اقتصادی 
جهان تاثیر گذار بوده است و بیم 
آن می رود که بــا ادامه این روند 
کشورهایی که بیشتر درگیرکرونا 
شده اند با شکست اقتصادی نیز 
رو به رو شوند. تولید خودرو ،یکی 
از بخش هایی است  که به شدت 
در جهان مورد تنش واقع شــده 
تا جایی که فروش خــودرو در 
اتحادیه اروپا در ماه مارس ۲۰۲۰ 
با  یک رکورد بی سابقه بالغ بر ۵۰ 

درصد کاهش یافت.
اما بــازار خودروی ایــران طبق 
سنوات گذشته متفاوت از جهان 
است و در زمانی که تمامی شرکت 
های تولید خــودروی جهان با 
کاهش قیمت ناشــی از کم بود 
فروش رو به رو شده اند در کشور 
ما ثبت نام خودرو به سختی انجام 
می شود و با وجود افزایش قیمت 
های پیا پی خودروهای داخلی 
، بــاز هم تولید کننــدگان خبر 
 از افزایش قیمــت 4۰ درصدی

 داده اند. دیروز  ســومین جلسه 
رسمی ســتاد تنظیم بازار برای 
تعیین قیمت خودرو برگزار شد  

و برای ...

نامه دبیرکل مجمع 
شهرداران کلانشهرهای 
ایران به شهردار اصفهان

دبیرکل مجمع شهرداران کلانشهرهای ایران 
در نامه ای به شــهردار اصفهــان از خدمات و 
ایثارگری های افراد شــاغل در شــهرداری ها 

قدردانی کرد.
کمال مــرادی دبیــرکل مجمع شــهرداران 
کلانشهرهای ایران در این نامه خطاب به شهردار 

اصفهان آورده است:
»بار دیگر مردم شریف ایران اسلامی نظاره گر 
تلاش های ایثارگرانه و از خودگذشتگی عزیزان 
شاغل در شهرداری ها و همکاران در خط مقدم 
ســلامت و خدمات در این شــرایط دشوار که 
خطرات را به جان خریده و با از خودگذشتگی به 

میدان مبارزه با ویروس کرونا ...

فرزانه مستاجران
سرمقالـــه

ISFAHAN
N E W S

2 ادامه در صفحه 

گردشگری

سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی اصفهان:

آمار مبتلایان اصفهان وقوع پیک جدید کرونا را نشان نمی دهد

ســخنگوی دانشگاه 
علوم پزشکی اصفهان 
گفت: آمار چند روز اخیر مبتلایان به ویروس 
کرونا وقوع پیک جدید در استان اصفهان را 
نشان نمی دهد، اما هر لحظه احتمال وقوع 
پیک یا موج بعدی شیوع کرونا را در اصفهان 

می دهیم.

آرش نجیمی در خصوص خبر منتشــر شــده 
مبنی بر شــروع پیک خفیف جدیدی از شیوع 
کرونا در ۱۵ استان کشــور و از جمله اصفهان، 
اظهار کرد: آماری که تا دو روز گذشته )دوشنبه 
۱۵ اردیبهشت( داشتیم نشــان دهنده شروع 
پیک جدید نیست، اما باتوجه به اتفاقاتی که در 
سایر اســتان ها افتاده، قدرت سرایت ویروس و 
متاســفانه عدم رعایت فاصله گذاری اجتماعی 
توسط مردم احتمال آن دور از ذهن نیست. وی 
افزود: اینکه بگوییم در حال حاضر چنین اتفاقی 
افتاده و پیک جدیدی در استان اصفهان شروع 
شده درست نیســت و آمار چند روز اخیر وقوع 
پیک جدید کرونا در استان اصفهان را نشان نمی 
دهد. سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی اصفهان با 
بیان اینکه احتمال وقوع پیک مجدد شیوع کرونا 
در استان اصفهان وجود دارد، گفت: مدتی است 
اعلام می کنیم هر لحظه احتمال وقوع پیک یا موج 
بعدی شیوع ویروس کرونا را می دهیم و اصفهان 
هم جزو استان هایی است که پیش بینی شده با 

موج جدید مواجه شود.

وی خاطرنشان کرد: از نظر علمی تاثیر گرمای هوا 
بر از بین رفتن ویروس کرونا ثابت نشده، بنابراین 
نمی توان اطمینان داشــت با گرم شدن هوا در 
پایان خرداد احتمالا پیکی اتفاق نیفتد و یا سریع 
فروکش کند. نجیمی با اشاره به اینکه هنوز تعداد 
ثابتی از مبتلایان به ویروس کرونا را در اســتان 
داریم، تصریح کرد: البته تعداد مبتلایان نسبت 
به قبل کاهش پیدا کرده، اما هنوز روند کاهشی از 

ابتلا به ویروس کرونا را در استان نداریم. 
وی با بیــان اینکه وضعیت اصفهــان باتوجه به 
تعداد مبتلایان به کرونا هنوز قرمز است، افزود: 
براساس دو مقیاسی که برای تقسیم بندی رنگ 
های سفید، زرد و قرمز شــهرها داریم، در حال 
حاضر فقط بوئین میاندشت را می توان به عنوان 
شهر سفید معرفی کرد. سخنگوی دانشگاه علوم 
پزشکی اصفهان درخصوص نگرانی هایی که از 

ورود مسافران به اصفهان وجود دارد، گفت: هر 
جابجایی و تحرک جمعیتی می تواند منبعی برای 
انتقال ویروس و یا افزایش موارد بیماری باشــد، 
بنابراین جابجایی در سطح شهر خطراتی دارد و 
اگر جابجایی بین استان ها صورت گیرد قطعا خطر 
بیشتری هم دارد، با این وجود باید همه بخش ها و 
از جمله هتل هایی که با ۵۰ درصد ظرفیت آغاز به 
کار می کنند دستورالعمل های بهداشتی تعیین 
شده را باید به صورت جدی رعایت کنند که باعث 

کم شدن بسیاری از نگرانی ها می شود.
نجیمی با بیان اینکه متاســفانه مشارکت مردم 
و حتی برخی اصناف در عمل به دســتورالعمل 
های بهداشتی پایین بوده، گفت: اگر همه مردم 
به صورت جدی این دستورالعمل ها را رعایت می 
کردند حتی با بازگشایی هایی که انجام شد می 
توانستیم خیلی سریع تر به شرایط بهتری برسیم.

ایسنا
گــــــزارش

ایران به باشگاه حذف کنندگان صفر از پول ملی 
می پیوندد

کدام کشورها رکورددار حذف 
صفر از پول ملی هستند؟

سابقه ایده حذف صفر از پول ملی در ایران به دهه 
۷۰ برمی گردد و این موضوع در سال ۷۲ در دستور 

کار اداره بررسی های اقتصادی بانک مرکزی قرار 
گرفت اما برخی مسئولان با این اقدام موافق نبودند و 

بررسی های لازم متوقف شد. ...
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چاپ اولآگهـى مزایـده

سازمان سیما، منظر و فضاى سبز شهرى شهردارى فولادشهر به استناد مصوبه شوراى محترم اسلامى شهر در نظر دارد بهره بردارى از 
موارد زیر را از طریق مزایده عمومى و با قیمت پایه کا رشناسى به مدت یکسال شمسى  به اشخاص واجد  الشرایط واگذار نماید. 

پیشنهاد دهندگان باید جهت اطلاع از اسناد و شرایط مزایده ها تا آخر وقت ادارى ساعت 14:30 روز چهارشنبه مورخ 99/03/07 به سازمان 
مراجعه نمایند. 

آدرس: فولادشهر، انتهاى بلوار آیت االله خامنه اى، پارك پرنیان، جنب شهربازى    تلفن: 03152631711 و 03152636118

شماره صورتجلسه نوع آگهىموضوعردیف
شوراى شهر

مبلغ سپرده شرکت 
در مزایده (ریال)

مبلغ پایه 
هر ماه (ریال)

نوبت اول اجاره مجموعه پارك ترافیک کودکان در پارك پرنیان فولادشهر1
مزایده

بند 4 شماره 218
99/01/263,120,0005,200,000

83 حسین ایزدى- مدیر عامل سازمان
26

41 
ه:

اس
شن

به اطلاع کشاورزان گرامى مى رساند، 
با یارى خداوند متعال عملیات خرید تضمینى گندم و دانه هاى 
روغنى از اول خرداد ماه سال جارى براساس دستور العمل هاى 

ابلاغى از ناحیه شرکت مادر تخصصى بازرگانى دولتى ایران توسط 
مراکز پیش بینى شده در نقاط مختلف استان آغاز خواهد شد. 

قابل توجه کشاورزان محترم در استان اصفهان
اداره کل غله و خدمات بازرگانى استان اصفهان

تلفن: 36695159 
روابط عمومى اداره کل غله و خدمات بازرگانى استان اصفهان  

آگهى  مناقصـه

محمد مغزى نجف آبادى - شهردار نجف آباد شناسه: 832967

نوبت اول

شهردارى نجف آباد در نظر دارد به استناد مصوبه شماره 98/4007 مورخ 98/12/24 شوراى محترم اسلامى شهر، عملیات  احداث 
المان ورودى غرب نجف آباد (مرحله اسکلت سازه) واقع در منطقه پنج شهردارى نجف آباد را با مجموع برآورد اولیه به مبلغ 35,000,000,000 ریال 
با احتساب تعدیل و ما به التفاوت، از محل اعتبارات عمرانى سال 1399 شهردارى و براساس فهرست بها سال 1399 به پیمانکار واجد شرایط واگذار 

نماید. 
شرایط شرکت در مناقصه: شرکت کنندگان باید  داراى شخصیت حقوقى مستقل و اساسنامه و رزومه کارى مرتبط و تجهیزات و ماشین آلات 
متناسب با موضوع مناقصه بوده و داراى صلاحیت و رتبه بندى لازم (حداقل پایه چهار در رشته ابنیه) از معاونت برنامه ریزى و نظارت راهبردى 

ریاست  جمهورى باشند. 
مهلت و محل دریافت اسناد مناقصه: از واجدین شرایط دعوت مى شود جهت کسب اطلاعات بیشتر و دریافت اسناد مناقصه با همراه داشتن مدارك 

و رزومه شرکت، تا پایان وقت ادارى روز چهارشنبه مورخ 99/02/31 به امور قراردادهاى شهردارى نجف آباد مراجعه نمایند. 
شرکت کنندگان باید مبلغ 1,750,000,000 ریال بابت ضمانت شرکت در مناقصه را طى فیش واریزى به حساب سپرده شماره 0104544150002 
شهردارى نجف آباد و یا معادل آن را ضمانتنامه معتبر بانکى ارائه نمایند. برندگان اول، دوم و سوم مناقصه هر گاه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند 

سپرده آنها به ترتیب ضبط خواهد شد. 
سایر اطلاعات مربوط به مناقصه در اسناد مناقصه مندرج است و شهردارى نجف آباد در رد یا قبول یک یا کلیه پیشنهادات مختار مى باشد. 

پمپ بنزین کارخانه 
قند اصفهان در سال 
13۵2

اصفهان
قدیم



اقتصاد استان
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یادداشـــت
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وی اظهارداشت: در همین راستا وزارت نیرو 
و سازمان برنامه بودجه کشور از استان اصفهان 

کرده بودند مجموعه برنامه های پیشنهادی خود برای درخواست 
سازگاری در این شرایط را ارائه کند. استاندار اصفهان تصریح کرد: 
دستگاه های مختلف مجموعه برنامه هایی برای سازگاری در این 
شرایط ارائه کردند که در جلسه امروز به بحث و گفت  و گو گذاشته 
شد. وی گفت : به عنوان مثال استفاده از پساب در بخش صنعت یا 
استفاده از شیرهای پدالی در مساجد، مدارس و امثال آن به منظور 
جلوگیری از هدر رفت آب آشامیدنیاز جمله برنامه هایی است که 

می توان برای کاهش مصرف آب به کار گرفت.
رضایی اضافه کرد: همچنین در بخش کشــاورزی اســتفاده از 
روش های نویــن آبیاری به جــای روش های غرقابــی یا تغییر 
الگوی کشت به سمت گیاهان گلخانه ای، گیاهان مقاوم در برابر 
خشکسالی و گیاهانی که آب کمتری مصرف می کنند از اقدامات 

بخش کشاورزی است.
وی به نقش مردم در کاهش مصرف آب اشــاره کرد و ادامه داد: 

جلوگیری از اســراف و هدر رفت آب علاوه بر اینکه یک ضرورت 
عقلی، اجتماعی و عرفی است از منظر مذهب جایگاه ویژه ای دارد.

استاندار اصفهان خاطرنشان کرد: بر همین اساس ضرورت دارد 
مردم در مصرف آب آشامیدنی که با هزینه های بسیار تهیه می شود 

نهایت دقت و صرفه جویی داشته باشند.
چهل و سومین جلسه کمیته تخصصی کار گروه ملی سازگاری 
با کم آبی روز یکشــنبه به ریاست اســتاندار اصفهان و با حضور 
دستگاه هایی چون جهاد کشاورزی، محیط زیست، آب منطقه ای، 
آب و فاضلاب، صنعت، معدن و تجارت استان و همچنین با ارتباط 

ویدئو کنفرانسی با وزارت نیرو برگزار شد. در این جلسه راهکارهای 
کاهش مصرف آب در بخش محیط زیســت، صنعت، کشاورزی، 
خانگی بررسی شــد.  افزایش جمعیت باعث کاهش منابع آب در 
دسترس شده است و دو ســوم جمعیت جهان از سال ۲۰۲۵ با 
مشکل کم آبی مواجه خواهند بود. کاهش چشمگیر منابع  آبی و 
خشکی زاینده رود اکنون در صدر چالش های فراروی این استان 
نظیر آلودگی هوا، ترافیک، فرونشســت زمین و زیست محیطی 
است که به تاکید کارشناسان و مسوولان امر باید برای برون رفت 
این معضل اساســی فراگیر برنامه ریزی علمــی و عملی پایدار با 
اجرای طرح های تامین آب صورت گیرد. سد زاینده رود به عنوان 
یکی از اصلی ترین سدهای مرکز کشور و تامین کننده آب شُرب 
و بهداشت، محیط زیست،، کشاورزی و صنعت در منطقه مرکزی 
ایران، در سال ۱۳۴۹ با ظرفیت ۱.۴ میلیارد مترمکعب بهره برداری 
شد، در زمان حاضر حجم ذخیره آب ســد زاینده رود حدود ۴۶۰ 
میلیون مترمکعب است و نشان می دهد حدود دو سوم سدی که 

یک میلیارد و ۴۰۰ میلیون متر مکعب ظرفیت دارد، خالیست.

استاندار اصفهان: سازگاری با شرایط کم آبی ضروری است

استاندار اصفهان گفت: همانطور که این روزها خود را برای شرایط و تمهیدات زندگی با کرونا آماده کرده ایم باید برای شرایط کم آبی هم مهیا کنیم.
عباس رضایی  در حاشیه چهل و سومین جلسه کمیته تخصصی کار گروه ملی سازگاری با کم آبی  افزود: مردم اطلاع دارند که اصفهان در یک 

منطقه خشک و شرایط کم آب قرار دارد و باید در بخش های مختلف خود را برای زندگی در چنین شرایطی آماده کنیم.
ایرنا

خـــبــــر

ادامه از صفحه یک:
... چندمیــن بــار موضــوع 
قیمت گذاری خودرو در سال 
جدید مــورد بررســی قرار 

گرفت.
 با وجود اینکه نزدیک به دو ماه 
از آغاز  ســال جدید می گذرد 
امــا دو نشســت پیشــین 
کمیته خودرو بــرای تدوین 
دســتورالعمل قیمت گذاری 
و ارائه به ســتاد تنظیم بازار 
همچنــان بی نتیجــه مانده 
اســت. ایــن اختــلاف نظر 
حاضران در دو جلسه گذشته 
این کمیته منجر به بلاتکلیف 
مانــدن قیمــت خودروهای 
پرتیراژ داخلی شــده است. 
این در حالی است که شنیده 
می شود خودروسازان رشد ۴۰ 
درصدی قیمــت محصولات 
را برای ســال جاری خواستار 

شده اند.
خودرو ســازان معروف و پر 
طرفــدار در روزهــای آتــی 
بیم ورشکســتگی را با خود 
به یدک میکشــند. از جمله 
خودروسازانی که در سومین 
ماه در ســال جاری میلادی 
با کاهش تاریخی و بی سابقه 
در میــزان فروش خــود در 
کشــورهای اروپایــی مواجه 
شــده اند، می توان به شرکت 
فیات کرایســلر اشــاره کرد 
که فروش برنــد خودروهای 
فیات، جیــپ و آلفارومئو در 
مارس ۲۰۲۰ میلادی با ۷۶.۶ 
درصد کاهش بــه ۲۲ هزار و 
۷۰ دستگاه رسیده است. هم 
چنین  گروه خودروسازی پژو 
سیتروئن فرانســه، فولکس 
واگــن و رنو که بــه ترتیب با 
کاهشــی ۶۸.۱ درصــدی، 
۶۸.۸۱۶ درصــدی و ۶۴.۷ 
درصدی روبرو شده اند.  حتی 
شرکت خودروسازی پورشه 
آلمان از کاهــش ۵ درصدی 
میزان فروش خود در سه ماهه 
نخست ســال جاری میلادی 
تحت تاثیر شــیوع گسترده 
ویروس کرونا خبــر داده اما 
پراید هم چنان در حال تاخت 
و تاز در جاده های ایران و در 
اقتصاد نحیف کشورمان است. 
این شــرکت ) پورشه( بر این 
باور است که اعلام قرنطینه، 
تعطیلی کارخانه ها، فروشگاه 
ها و نمایشــگاه های خودرو 
و اعمــال محدودیــت های 
سختگیرانه از ســوی دولت 
کشورهای مختلف در بحران 
کرونا موجب شــده است که 
میــزان فــروش خودروهای 
لوکس و اســپرت آن نسبت 
به سه ماهه منتهی به مارس 
ســال ۲۰۱۹ کاهــش قابل 
توجهی را تجربــه کنند. هر 
چند جایگزینی پراید با پورشه 
بیشــتر به یک مزاح و یا یک 
آرزوی محال شباهت دارد اما 
ای کاش می شد تولید داخل را 
آن چنان قوی کرد که ایرانیان 
دیگر چنیــن آرزویی در دل 
نداشته باشند. البته گزینه ی 
دیگری را هم میتوان بررسی 
کرد و آن هم واردات خودرو ها 
بدون هیچ گونه حق گمرک 
است . مسلما با این کار ریشه 
تولیــد داخلی خــودرو برای 
همیشه خشــک خواهد شد 
اما با اوضاع به وجود آمده و سو 
استفاده دو خودرو ساز داخلی 
در آینده نــه تنها کیفیت این 
محصولات رشد نخواهد کرد 
بلکه هیچ گونه امکان رقابتی 
نیــز نخواهد داشــت و خواه 
ناخواه باید شاهد تعطیلی این 

شرکت ها باشیم.

اقتصاد استان
02
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آغاز عملیات اجرایی طرح ملی مسکن ۳ هزار واحدی فرهنگیان در اصفهان
عملیات اجرایی طرح اقدام ملی مسکن سه هزار واحدی فرهنگیان واقع در شهر جدید فولادشهر اصفهان از 

طریق ویدئو کنفرانس با حضور معاون اول رئیس جمهوری در این استان آغاز شد.
عباس رضایی گفت: توسعه مسکن و رونق ساخت و ساز علاوه بر هدف تأمین مسکن برای اقشار مختلف، 

واحدهای تولیدی و صنایع مرتبط و اشتغال را فراهم و فعال می کند.
استاندار اصفهان ادامه داد: هرگونه ارائه خدمت به معلمان، سرمایه گذاری عظیمی برای نظام و کشور فراهم 

می کند.
وی تصریح کرد: در راستای سیاست دولت تدبیر و امید و اجرای برنامه های وزارت راه و شهرسازی، سه هزار واحد 

مسکونی برای فرهنگیان در لنجان، نجف آباد، فولادشهر و فلاورجان ساخته می شود.
رضایی گفت: ثبت نام متقاضیان فرهنگی توسط اداره کل آموزش و پرورش انجام و افراد واجد شرایط مشخص شدند و جهت تکمیل مدارک در 

روزهای آتی به این اداره کل مراجعه خواهند کرد.
رضایی اضافه کرد: این واحدها با مساحت ۷۰ الی ۱۲۰ متری در راستای آپارتمان های یک، ۲ و سه خوابه در نظر گرفته شده است.

به گفته استاندار اصفهان، ۱۲۰ هزار شاغل و بازنشسته در آموزش و پرورش استان اصفهان داریم که ۵۴ هزار نفر شاغل در این حوزه هستند.

۲۹۶ میلیارد ریال برای بازسازی خانه های سیل زده اصفهان پیش بینی شد 
معاون بازسازی و مسکن روستایی بنیاد مسکن انقلاب اسلامی اصفهان گفت: برای بازسازی و نوسازی 
واحدهای مسکونی خسارت دیده از سیل در اســتان ۲۹۶ هزار و ۳۵۰ میلیارد ریال کمک بلاعوض و 

تسهیلات بانکی پیش بینی شده است.
محسن قوی بیان اظهارداشت: این اعتبار در قالب ۲۰۸ میلیارد و ۳۵۰ میلیون ریال تسهیلات بانکی ارزان 

قیمت و ۸۸ میلیارد ریال کمک  بلاعوض برای بازسازی و نوسازی واحدهای مسکونی خسارت دیده از سیل 
در اختیار مالکان آنها قرار می گیرد.

وی ادامه داد: سیل اوایل فروردین امسال به یک هزار و ۲۵۶ واحد مسکونی در استان خسارت زد که از این تعداد 
یک هزار و ۱۸۱ واحد نیازمند تعمیر و مرمت هستند و ۷۵ واحد تخریبی بوده و باید بازسازی شوند.

معاون بازسازی و مسکن روستایی بنیاد مسکن اصفهان افزود: سیل فروردین امسال ۲ مرحله در روزهای هفتم و بیست و چهارم 
اتفاق افتاد و این خسارت ها تاکنون از ۱۲ شهرستان به ما اعلام و توسط مدیریت بحران استانداری ثبت شده است.

وی با بیان اینکه کارشناسان بنیاد مسکن تمام واحدهای خسارت دیده را کارشناسی و برآورد خسارت کرده اند، افزود: برآورد خسارات سیل 
اخیر استان به هیات دولت ارسال شده است که امیدواریم بزودی با تصویب هیات دولت، فرایند جبران خسارت نیز شروع شود.

فرزانه مستاجران
سرمقالــــه
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 در این شرایط بحرانی 
کرونا هم می طلبد که 
هر ارگانی به نوبه خود 

به ضرر دیدگان از جمله 
تأسیسات گردشگری 

کمک کنند

فریــدون الهیــاری با 
اشاره فعالیت هتل های 
اســتان اصفهــان بــا 
استفاده از ظرفیت ۵۰ 
درصدی اظهار داشت: 
با شــیوع بیماری کرونا 
و تصمیم ســتاد مقابله 
با کرونــا در اوج ســفرهای نوروزی 
به اســتان اصفهان، تمام واحدهای 
اقامتی استان اصفهان اعم از هتل ها، 
اقامتگاه های سنتی، مهمان پذیرها 
 و اقامتگاه هــای بوم گــردی تعطیل

 شد.
وی افزود: با مصوبه ســتاد اســتانی 
مقابله بــا کرونا، فعالیــت هتل های 
اســتان اصفهان با حدود ۵۰ درصد 
ظرفیت آنها و رعایــت پروتکل های 
بهداشتی و فاصله گذاری اجتماعی 
برای پیشگیری از بیماری کرونا آغاز 

شده است.
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دســتی بیان داشت: استان 
اصفهان دارای بیــش از ۱۵۰ هتل، 
۴۴۴ اقامتگاه بوم گــردی، ۷۰ هتل 
ســنتی، ۱۵۰ خانه مســافر و ۲۳۰ 
مهمان پذیر با حدود ۳۵ هزار تخت 
اســت که برآورد می شــود تعطیلی 

این مراکز ماهانه بالغ بر ۲۳۰ میلیارد 
تومان ضرر اقتصادی به همراه داشته 

است.
معاون گردشگری اســتان اصفهان 
نیــز دربــاره وام ۱۲ درصدی دولت 
جهت جبران خسارات به بخش های 
مختلف گردشــگری، اظهــار کرد: 
فعالان گردشگری اســتان اصفهان 
از درصد بهــره ایــن وام گلایه مند 
هســتند و اعتقاد دارند این بهره باید 
کمتر شود. اما طرفی دولت مشکلات 
خودش را دارد، حتی در جلســه ای 
که برای بررســی مشــکلات فعالان 
گردشگری در وزارت میراث فرهنگی 
برگزار شد معاون اول رئیس جمهور 
و رئیس بانک مرکــزی اعلام کردند 
که کمک های بیشــتر در توان دولت 

نیست.

ســید علی صالح درخشــان با بیان 
اینکه » انتظار صاحبان کسب و کار 
در صنعت گردشگری کاهش درصد 
بهره این وام اســت«، افــزود: هنوز 
آئین نامه اجرایی برای اخذ این وام به 
بانک ها اعلام نشده و نمی توان میزان 
اســتقبال از وام ۱۲ درصدی فعالان 
گردشگری را سنجید. زمان اعطا این 
وام بستگی به روندهای اداری دارد و 
نمی توان زمانی برای تخصیص آن در 

نظر گرفت.
درخشان درباره برنامه های حمایتی 
دیگر برای فعالان گردشگری به جز 
تسهیلات، توضیح داد: برای معافیت 
در دارایــی و حق کارفرمــا در بیمه 
همچنین بخشیدگی قبوض برق، گاز 
و آب بخش های مرتبط با گردشگری 
در حال رایزنی هستیم. درست است 

که تأسیسات گردشگری در این مدت 
تعطیل بودند و انــرژی و یا درآمدی 
نداشــتند، اما به هر حــال قبض و یا 

مالیاتی برای آن ها خواهد آمد.
وی تاکید کرد: هر نهادی در شرایط 
بحرانی کمک های خاص خود را انجام 
می دهند. در این شرایط بحرانی کرونا 
هم می طلبد که هر ارگانی به نوبه خود 
به ضرر دیدگان از جمله تأسیســات 
گردشگری کمک کنند. شرایط برای 
فعالان صنعت گردشــگری بســیار 
دشوار اســت و اگر حمایتی صورت 
نگیرد، این امکان وجود دارد که آن ها 
در آینده آسیب های جبران ناپذیری 
را متحمل شوند. بدین ترتیب روی پا 
آوردن دوباره تأسیسات گردشگری 
کار دشواری خواهد بود و کشور ضرر 

خواهد کرد.

مدیرکل میراث فرهنگی از  ۷۰۰ میلیارد تومان خسارت به صنعت گردشگری استان اصفهان در سه ماه خبر داد؛  

زخم کرونا بر پیکر گردشگری
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی 
استان اصفهان گفت: با شــیوع کرونا، در ماه های بهمن، 
اسفند و فروردین ماه بالغ بر ۷00 میلیارد تومان خسارت به 

صنعت گردشگری استان اصفهان وارد شد.

    فعالان گردشگری استان اصفهان از درصد بهره وام وام ۱2 درصدی دولت گلایه مند هستند و اعتقاد دارند این بهره باید کمتر شود

تسنیم
گـــزارش
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خـــبــــر

تامین ادوات مورد نیاز کشاورزان اصفهانی

رئیس اتحادیه ادوات کشاورزی استان اصفهان گفت: با 
حجم بسیار سرمایه گذاری ها در حوزه کشاورزی استان 

اصفهان در ســال جاری تاکنون بیش از 220 هزار ادوات مورد نیاز 
کشاورزان تامین شده است.

هوشــنگ صیرفیانپور رئیس اتحادیه ادوات کشــاورزی اســتان اصفهان 
اظهارداشت:خوشــبختانه با وجود حجم بسیار ســرمایه گذاری ها در حوزه 
کشاورزی در سال جاری توانسته ایم بیش از ۲۲۰ هزار ادوات مورد نیاز کشاورزان 

اصفهانی را تامین کنیم.
او افزود:با توجه به اعمال تحریم های ظالمانه از سوی امریکا در حوزه های مختلف 
اقتصادی کشور همچون کشاورزی، اما خوشبختانه با وجود بارش های مطلوب 
در سال جاری و ارائه تسهیلات و حمایت های لازم شاهد توسعه مراکز کشاورزی 

استان اصفهان هستیم.
رئیس اتحادیه ادوات کشاورزی استان اصفهان گفت:از انجایی که ۷۰ درصد از 
ادوات مورد نیاز کشاورزان استان به صورت وارداتی انجام می گیرد در حال حاضر 
با وجود شرایط کرونا و کاهش واردات شــاهد افزایش ۳۰ درصدی قیمت اقلام 

ادوات کشاورزی در بازار هستیم.

صیرفیانپور ادامه داد:رشد قیمت ادوات کشاورزی در بازار می تواند موجب بالا رفتن نرخ 
محصولات کشاورزی همچون حبوبات، گندم و جو شود که این امر در نهایت به ضرر مردم 
بوده و هرچه سریع تر از مسئولان اجرایی استان خواستاریم تا برای حل این موضوع چاره ای 

بیاندیشند.
او اضافه کرد:همچنین در حال حاضر اتحادیه ادوات کشاورزی استان اقداماتی را برای حل 
این مشکل اجرایی کرده است که از بارز ترین ان ها را می توان به ایجاد همکاری با سازمان های 
تعاونی استان و ارائه سرمایه و تسهیلات برای کاهش قیمت ادوات مورد نیاز کشاورزان استان 

اصفهان اشاره داشت.
رئیس اتحادیه ادوات کشاورزی استان اصفهان یادآور شد:خوشبختانه در سال های گذشته 
توانسته ایم در حوزه کشاورزی، بحث بومی سازی و تولید بیش از ۳۰ درصد از ادوات مورد 
نیاز حوزه کشــاورزی را در استان کلید بزنیم و قصد داریم در ســال جدید ان را توسعه و 
گسترش دهیم. صیرفیانپور گفت:تاکنون بیش از ۳۰ واحد تولید ادوات کشاورزی با داشتن 
حدود ۳ هزار نفر نیرو و با رعایت نکات و اصول بهداشتی لازم با توجه به اوضاع شیوع ویروس 

کرونا در استان اصفهان مشغول فعالیت هستند. باشگاه خبرنگاران
خـــبــــر

ایمنا
خـــبــــر

نامه دبیرکل مجمع شهرداران 
کلانشهرهای ایران به شهردار 

اصفهان
دبیرکل مجمع شهرداران کلانشهرهای 
ایران در نامه ای به شــهردار اصفهان از 
خدمات و ایثارگری های افراد شــاغل در 

شهرداری ها قدردانی کرد.

کمال مرادی دبیرکل مجمع شهرداران کلانشهرهای ایران در این نامه 
خطاب به شهردار اصفهان آورده است:

»بار دیگر مردم شریف ایران اســلامی نظاره گر تلاش های ایثارگرانه 
و از خودگذشتگی عزیزان شاغل در شــهرداری ها و همکاران در خط 
مقدم سلامت و خدمات در این شرایط دشــوار که خطرات را به جان 
خریده و با از خودگذشتگی به میدان مبارزه با ویروس کرونا آمده اند 
بوده و از خودگذشتگی و جانفشانی ها جلوه ای ناب و بی نظیر از احسان 
و نیکوکاری را در ایــن ایام رقم زده اســت. درودی خالصانه و ارادتی 
خاضعانه به محضر شــما که مظهر مهر هســتید و از تبار باران، فروغ 
مهرتان روشــنی بخش حریم مهرورزی و ریزش ابر کرامتتان رویش 

زندگی برای شهروندان است.
بر خود فرض میدانم تلاش های شــبانه روزی، ســخاوت و مناعت طبع 
جنابعالی و مجموعه همکاران ارجمندتان که با ایثارگری های دلسوزانه و 
بی وقفه در خط مقدم مبارزه با ویروس کرونا که در این شرایط دشوار وجود 
گرانقدر خویش را به خطر انداخته و در این عرصه خدمت می کنند، قدردانی 
کنم، از خداوند متعال برای خادمان واقعی ملت و سرمایه های بی نظیر و 

عظیم کشور، عزت، عافیت، سربلندی و عاقبت بخیری مسئلت دارم.«

گـــزارش

مشکلات و پیشنهادات

حرف دل مردم را از اخبار اصفهان بشنوید

 شما  نیز می توانید مشکلات خود را
 با ما  ومسئولین درمیان بگذارید

  ۴۹۶- برخی از سرعت گیرهایی که به صورت نیوجرسی وآسفالت 
درخیابان ها تعبیه شده موجب شده خودروها موقعی که دارند حرکت 
می کنند دچار آسیب جدی شوند، این ســرعت گیرها را می شود با 
علائمی شــبیه شــبرنگ کنترل و مدیریت کرد و یا از مواد استاندار 

استفاده کرد.
  ۴۹۷- اینکه استاندار اجازه برپایی مراسم شب های قدر رو در اماکن 
رو باز دادند یعنی از بیــن بردن تمام تلاش هــا ومحدودیت ها برای 
جلوگیری از شــیوع کرونا، چه تضمینی وجود دارد که در مکان های 

روباز شیوع این ویروس بیشتر نشود.
   ۴۹۸- خــدا رو شــکر بــه برکــت بــارش هــای بهــاری 
ایــن روزهــا شــاهد پرآبــی زاینــده رود هســتیم، طــوری که 
 در ســال های اخیــر هیــچ وقــت بــه ایــن پرآبــی نبــود، آیــا

 نمی شه جوری مدیریت بشه که حجم آب داخل رودخانه کم تر بشه 
ولی در عوض تمام طول سال زاینده رود آب داشته باشه ودیگه شاهد 

خشکسالی ش نباشیم.
   ۴۹۹- این سهام عدالت چیه؟ چه قدره؟ به چه افرادی تعلق گرفته؟ 
والا ما که اوضاع مالی خوبی نداریم فقط یارانه بهمون تعلق گرفته، دیگه 

نه سهام عدالت، نه کمک معیشتی ونه سبد کالا بهمون تعلق گرفته 
   ۵۰۰- اینکه قراره مراسم احیا در اماکن روباز برگزار بشه خیلی هم 
خوبه، اما تکلیف امثال من که سنی هم پشت سر گذاشتیم وفقط می 
تونیم تا مسجد محله مون بریم چیه؟ اون وقت که همه مساجد بسته 

بود لااقل در دلمان گذاشته بود

صدای شما

۳00048۳0۲0

۳۲۲74500



گزارش

 مدیر پرســتاری دانشگاه علوم پزشکی شــهید بهشتی، رعایت 
بهداشت دســت و فاصله گذاری اجتماعی را دو راه اصلی و مهم در پیشگیری از ابتلا به 

کرونا برشمرد.
فروغ مولا با اشاره به اهمیت رعایت بهداشت دست توسط کادر بهداشتی درمانی تاکید 
کرد: رعایت بهداشت دست ساده ترین و موثرترین راه پیشگیری از انتقال عفونت های 

بیمارستانی به بیمار است.
 به گفته وی عفونت های بیمارستانی ســالانه میلیون ها نفر را در سراسر جهان تحت 
تاثیر قرار داده و باعث تحمیل هزینه های فراوان به سیستم های بهداشتی و درمانی و 
حتی مرگ بیمار می شود. طبق آمار حداقل ۱۰ درصد افراد بستری شده در بیمارستان 
های کشورهای در حال توسعه دچار این عارضه ناخواسته می شوند و  این آمار در مورد 
بیماران بستری در بخش های ICU به دلیل استفاده از کاتترها و ابزار پزشکی مختلف 

بسیار بیشتر است.
وی خاطرنشان کرد: با رعایت اصول پیشگیری و کنترل می توان حداقل ۳۰ درصد میزان 

ابتلا به عفونت بیمارستانی را کاهش داد و ساده ترین و موثرترین راه پیشگیری از 
انتقال عفونت بیمارستانی به بیمار، رعایت بهداشت دست است.

کادر بهداشــتی و درمانی در چه مواقعی ملزم به رعایت بهداشت دست 
هستند؟

مولا با بیان اینکه کادر بهداشتی و درمانی همه مراکز ارائه خدمات به بیمار در پنج 
موقعیت تعیین شده از سوی سازمان جهانی بهداشت موظف به رعایت بهداشت دست 
هستند، افزود:  این موقعیت ها شامل قبل از تماس با بیمار، بعد از تماس با بیمار، قبل 
از انجام پروسیجرهای تمیز و آسپتیک، بعد از تماس با ترشحات بیمار و بعد از تماس 

با محیط اطراف بیمار می شود.
وی ادامه داد: کادر بهداشتی و درمانی رعایت بهداشت دست را از دو طریق شست و شو 
با آب و صابون و استفاده از محلول های ضدعفونی کننده الکلی می توانند انجام دهند 
که اگر دست ها به طور واضح کثیف هستند حتماً باید با آب و صابون شسته شوند و اگر 
دست ها به طور واضح کثیف نیستند می توان از محلول های ضدعفونی کننده دست 

با پایه الکل استفاده کرد.
 پرستاران و ماماها؛ مراقبت تمیز در دستان شماست

مولا با بیان این که در شست و شــوی معمولی دســت ها معمولا نواحی شست، بند 
انگشتان و مابین انگشتان خوب تمیز نشده و میکروارگانیسم ها در آن نقاط باقی مانده و 
باعث انتقال بیماری می شوند، تاکید کرد: زمانی دست ها کاملًا تمیز و بهداشتی شسته 
می شوند که نقاط مذکور نیز کاملًا به صابون یا محلول الکلی آغشته شده و شسته شوند.

وی به نامگذاری ســال ۲۰۲۰ به عنوان سال پرستار و ماما از ســوی سازمان جهانی 
بهداشت به مناسبت دویستمین سالگرد تولد فلورانس نایتینگل اشاره کرد و گفت: نقش 
برجسته فلورانس نایتینگل به عنوان یک پرســتار در پیشگیری از عفونت در بیماران 
انکارناپذیر است. وی جزو اولین افرادی بود که تشــخیص داد میکروارگانیسم ها می 

توانند توسط فرد مراقبت کننده به بیمار منتقل شوند.
مدیر اداره پرستاری معاونت درمان دانشگاه در توضیح شعار امسال روز جهانی بهداشت 

دست مبنی بر »پرســتاران و ماماها: مراقبت تمیز در دستان شماست« افزود: سازمان 
جهانی بهداشت ارایه مراقبت صحیح همراه با رعایت اصول پیشگیری و کنترل عفونت 
را یکی از ضروری ترین اولویت هایی می داند که در ۱۰ سال آینده باید به آن پرداخته 
شود. مشارکت پرستاران ماهر در این راه دشوار می تواند منجر به ارتقا و بهبودی خدمات 

ارائه شده در بیمارستان ها و رسیدن سریع تر به اهداف سازمان جهانی بهداشت شود.
وی رعایت بهداشــت و شســت وشــوی منظــم دســت را بهترین راه بــرای حذف 
میکروارگانیسم های روی دست برشمرد که هم از بیمار شدن فرد پیشگیری می کند و 

هم باعث جلوگیری از انتقال میکروارگانیسم ها به دیگران می شود.
مدیر اداره پرســتاری معاونت درمان دانشگاه با اشــاره به این که شیوع بیماری های 
نوپدیدی همچون کرونا ویروس باعث افزایش اهمیت رعایت بهداشت دست برای مردم 
شده، اظهار داشت:بیماری کووید ۱۹ واکســن و درمان اختصاصی ندارد و بهترین راه 

برای پیشگیری از بیماری این است که فرد در معرض ویروس قرار نگیرد.
وی اضافه کرد: با توجه به این که راه انتقال این بیماری از شخصی به شخص دیگر است، 
رعایت بهداشت دست و فاصله اجتماعی با سایر افراد دو راه اصلی و مهم در پیشگیری 

از ابتلا به این بیماری است.
مولا به افراد توصیه کرد دست های خود را حداقل ۲۰ ثانیه با آب گرم و صابون بشویند. 
به ویژه پس از ورود به منزل، پس از عطسه و سرفه،   قبل، بعد و حین پختن غذا، قبل از 
غذا خوردن، بعد از تماس با سطوح مشکوک و آلوده و بعد از استفاده از سرویس بهداشتی 

حتما دستهای خود را بشویند.
مدیر اداره پرســتاری معاونت درمان دانشگاه خاطرنشــان کرد: در صورتی که آب و 
صابون در دسترس نباشــد باید دســت ها را با محلول الکلی حداقل دارای ۶۰ درصد 
الکل ضد عفونی کرد. دســت ها را کامــلًا به محلول الکلی آغشــته کــرده و مابین 
انگشــتان، اطراف شســت و بند انگشــتان را کاملًا مالش دهید تا الکل خشک شود. 
 توجه داشته باشــید که هرگز با دست آلوده نباید چشــم، بینی و دهان خود را لمس 

کنید.

شستن دست و فاصله گذاری اجتماعی، دو راه مهم پیشگیری از کرونا
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ISFAHAN
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بازار کار

جهت درج آگهی های 
استخدامی خود در 
 روزنامه اخبار اصفهان

  با شماره
32274500 

 تماس حاصل فرمایید 

بازار کـار

استخدام کارشناس اجرا )رشته 
معماری ( در شاهین شهر اصفهان

۰۳۱45۲45۶۹5

استخدام حسابدار خانم دریک 
شرکت تولیدی بازرگانی در اصفهان

۰۳۱۳۲574۰5۰

استخدام صندوق دار و کارشناس 
فروش در یک شرکت معتبر

۰۹۲۱۲۲8۹5۰۱

استخدام کارشناس محیط زیست 
 رشته های محیط زیست یا

 بهداشت محیط
09103471440

استخدام مکانیک صنعتی و اپراتور 
تولید آقا در اصفهان
۰۹۰57۳۰۱۳۶۳

استخدام انبار دار آقا در یک شرکت 
معتبر در اصفهان
۰۹۲۱۲۲8۹5۰۱

استخدام مکانیک خودرو در 
پردیس صنعت در اصفهان

۰۳۱۳۳87۹8۱۱

استخدام کارشناس منابع انسانی آقا 
از اصفهان جهت کار در جیرفت

hr@parscopper.net

استخدام کارشناس فروش در یک 
شرکت تولیدی بازرگانی

03132574050

استخدام منشی خانم در کارخانه 
گیتی آسا در اصفهان

۰۹۱۳۳۶۶78۲۱

استخدام کارشناس تاسًیسات آقا 
با مزایا در اصفهان

h.soroush@solomon-carpet.
com

 )vyner( استخدام واینر
اینستاگرام در اصفهان

۰۹۱۲۰5۹5۹77

استخدام کارشناس مکانیک 
، کارشناس الکترونیک آقا در 

اصفهان
۰۹۱۳۲۲5۱۶۱8

استخدام پشتیبان فنی دستگاه های 
کارتخوان )POS( و بازاریاب

۰۳۱۳۲۲۰۳885

استخدام مهندس مکانیک در یک 
شرکت معتبر در اصفهان

۰۹۳۶4۹۳۳۳5۳

استخدام منشی خانم در یک 
شرکت تولیدی در اصفهان

۰۹۳۹۱7۲۳۶7۲

کرونــا  ویــروس 
چیست؟

کروناویــروس  خانواده 
بزرگــی از ویروس هــا 
از  کــه  هســتند 
سرماخوردگی معمولی 
تا بیماری های شدیدتری 
مثل سارس و مرس )نوعی آنفولانزا( 
را شــامل می شــوند. این ویروس ها 
که بــرای اولین بار در ســال ۱۹۶5 
کشــف شــدند، به طور طبیعی در 
میان پســتانداران و پرندگان وجود 
دارند. آخرین نوع این ویروس، یعنی 
همان ویروســی که در حــال حاضر 
به شدت در حال انتشــار است، برای 
اولین بار ســر و کلــه اش در ووهان 
 چین پیدا شد. مقایسه این ویروس با

 ویروس های دیگر نشان داد که منبع 
اصلی این بیماری بــه احتمال زیاد از 

خفاش است.

علائم بیماری کرونا چیست؟
 علائم این بیماری بســیار شــبیه به 
آنفولانزا یا ســرماخوردگی معمولی 
است که با تب بالا، ســرفه، سردرد و 
تنگی نفس همراه اســت . هرچند در 
موارد شــدیدتر منجر به مشــکلات 

تنفسی و مرگ می شود.
تغذیه چه نقشــی در برابر این 

بیماری دارد؟
 رابطه مســتقیمی بین نــوع تغذیه 
و سیســتم ایمنی بدن وجــود دارد. 
 سیســتم ایمنــی مجموعــه ای از

 ســلول ها و اجزایی اســت که باعث 
حفاظت بــدن در برابر بیمــاری ها 
شــده و در صــورت بــروز بیماری 
باعث بهبودی و ســلامتی می شود. 
 وظیفه اصلی سیستم ایمنی تخریب

  باکتری هــا، ویروس هــا و انگل ها 
می باشد. نقش دیگر سیستم ایمنی 
از بین بردن سلول های آسیب دیده 
و یا غیرنرمال اســت. تغذیه ســالم 
می تواند مقاومت بــدن را بالا ببرد و 
ما را در مقابل بســیاری از بیماری ها 
 محافظــت کنــد. مــواد معدنــی و

 ویتامیــن هایی همچــون ویتامین 
C، D، زینــک و ســلنیوم موجــب 
 تقویــت سیســتم ایمنــی بــدن 
می شوند. ویتامین D به طور طبیعی 
در نور خورشید وجود دارد و به صورت 
رایگان می توانید آن را دریافت کنید. 
 C عقیده بر این اســت کــه ویتامین
باعث افزایش تولید گلبول های سفید 

خون )که کلید مبــارزه با عفونت در 
بدن است( می شــوند. ویتامین C در 
این مواد غذایی به میزان فراوان وجود 
دارد: گریپ فــروت، پرتقال، نارنگی، 
لیمو شیرین، لیمو ترش ،فلفل دلمه 
ای، انواع کلم ،آویشن، جعفری، کیوی، 
آناناس. نکته مهم دیگر این است که در 
مصرف کربوهیدرات )قند( باید اصل 
تعادل رعایت شــود چرا که دریافت 
کم و یا زیاد کربوهیدرات، هر دو باعث 
اختلال در فعالیت سیستم ایمنی بدن 
می شــود. منابع غذایی امگا۳ )مثل 
روغن سویا، روغن کانولا، ماهی و …( 
نیز باعث افزایش ســطح ایمنی می 
شــوند و خاصیت ضدالتهابی دارند. 
ویتامین های A ، D ،E ،B ، C و عناصر 
روی و ســلنیوم در فعالیت و تنظیم 
سیســتم ایمنی نقش دارند، بنابراین 
مصرف منابع غذایی آن ها و یا مکمل 
این ویتامین ها برای تقویت سیستم 

ایمنی باید مصرف شوند.
آیا دارویی بــرای مقابله با این 

بیماری وجود دارد؟
 خیر. متاســفانه برای درمــان کرونا 
ویروس داروی خاصــی وجود ندارد. 
بنابراین بهترین راه درمان، پیشگیری 
است. البته اخیرا در چین از داروهای 
مقابله با ایدز و پلاســما درمانی برای 
درمان بیماران اســتفاده می شود. به 
این ترتیب که خــون بدن افرادی که 
از این ویروس جان ســالم به در برده 
 اند را به افراد مبتلا بــه کرونا تزریق 

می کنند، تا بدنشان مقاومت بیشتری 
در برابــر ایــن ویروس نشــان دهد. 
بنابرایــن بهترین راه بــرای درمان، 

پیشگیری است. 
چگونه از انتقــال این ویروس 

پیشگیری کنیم؟ 
  بهترین راه پیشــگیری کدام است؟ 
بهترین راه پیشــگیری این است که 
اصول بهداشتی را رعایت کنید: دستها 
را مرتب با آب و صابون بشویید .مدام از 
ژل ضدعفونی الکل دار استفاده کنید .

به هنگام عطسه یا سرفه جلوی دهان 
خود را با دستمال یا آرنج خم شده تان 
بگیرید و دســتمال را داخل ســطح 

دربسته بیاندازید.
 از تجمــع در مــکان هــای شــلوغ 

بپرهیزید.
 از تماس نزدیک با کســانی که سرما 
خورده اند یا علائمی شــبیه آنفولانزا 

دارند اجتناب کنید.
 از ماسک استفاده کنید .

سیســتم ایمنی بدن را بــا ورزش و 
تغذیه ی مناسب تقویت کنید.

 اســترس را کنــار بگذاریــد یکی از 
عواملــی کــه باعث ضعیف شــدن 
سیستم ایمنی بدن می شود، استرس 
است. در این شرایط بهترین کار حفظ 
خونســردی در عین رعایت بهداشت 

اســت. دامن زدن به خبرهــای بد و 
شــایعه ها، جو روانی بدی در جامعه 
ایجاد می کند و همانند جزام به جان 

مردم می افتد.
علاوه بر آن پیشنهاد می کنیم از این 
فرصت استفاده کرده و زمان بیشتری 
را با خانــواده خــود بگذرانید، اوقات 
خود را با مطالعه کتاب های ارزشمند 
بگذرانید، فیلم های معروف دنیا و یا 
سریال های کمدی تماشا کنید، برای 
خودتان موسیقی آرامش بخش پخش 
کنیــد، فایل های صوتی انگیزشــی 
 گوش کنیــد و بــه آینــده امیدوار

 باشید.

تغذیه مناسب، سپر دفاعی قوی در جنگ با کرونا
کرونا، واژه ای که این روزها زیاد از گوشه و کنار می شنوید و احتمالا 
از ترس آن حتی جرات بیرون رفتن از خانه را ندارید. بیماری همه 
گیری که به صورت تصاعدی، افراد را مبتلا می کند و حتی برخی 
از آنها را به کام مرگ می کشاند. برخلاف ظاهر ترسناکش، درصد 
مرگ و میر در بیماران مبتلا به کرونا بسیار پایین و چیزی در حدود 
دو درصد است. اما اینکه چرا این ویروس تبدیل به یک کابوس شده، 

میزان بالای شیوع آن است. 

 A ، D ،E ویتامین های
B ، C، و عناصر روی و 
سلنیوم در فعالیت و 

تنظیم سیستم ایمنی 
نقش دارند، بنابراین 
مصرف منابع غذایی 
آن ها و یا مکمل این 

ویتامین ها برای تقویت 
سیستم ایمنی باید 

مصرف شوند.
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ارسال محموله کیت تشخیص کووید-۱۹ ایرانی به آلمان
محموله کیت تشخیص کووید-۱۹ یکی از شرکت های دانش بنیان کشور دیروز از فرودگاه امام خمینی )ره( 
تهران به مقصد آلمان صادر شد. بهروز حاجیان تهرانی، مجری طرح و مدیر عامل این شرکت دانش بنیان 
گفت: صبح روز ۱۶ اردیبهشت ماه یک محموله کیت تشخیص کووید ۱۹ شامل 4۰ هزار تست ساخته این 

شرکت دانش بنیان از فرودگاه امام خمینی)ره( تهران به مقصد کشور آلمان ارسال شد.وی با اشاره به سابقه 
فعالیت این شرکت در زمینه تولید انواع کیت های تشخیص مارکرهای سرطانی، بیماری های عفونی، هورمونی 

و بیش از پنج نوع کیت بیوشیمی، اظهار کرد: تاکنون این محصولات به کشورهایی چون آلمان، ایتالیا، بلژیک، 
برزیل، کره جنوبی و ترکیه صادر شده است.حاجیان با بیان اینکه کیت های تولید شده این شرکت از نظر دقت، عملکرد 

و زمان تشخیص تمام استانداردهای روز را دارد، خاطر نشان کرد: عملکرد این کیت های تشخیص کووید-۱۹مشابه نمونه های خارجی است و 
قادر است بیماری کووید-۱۹ را در بیماران مشکوک تشخیص دهد.این محقق با تاکید بر اینکه کیت های تشخیصی ساخته شده در این شرکت 
توانسته پروسه های پیچیده ای را برای اخذ مجوز در داخل کشور دریافت کند، از دریافت استاندارد CE اروپا برای این کیت ها خبر داد و یادآور 
شد: تعداد سازندگان کیت تشخیص کووید-۱۹ حال حاضر دنیا حدود ۱5۰ شرکت و مرکز تحقیقاتی است و بیشتر این شرکت ها در چین و 

آمریکا مستقر هستند و هنوز بسیاری از کشورهای توسعه یافته اروپایی نتوانسته اند این کیت تشخیصی را بسازند.

هشدار WHO نسبت به درمان های سنتی کووید-۱۹
سازمان جهانی بهداشت )WHO( نسبت به کاربرد روش های سنتیِ تایید نشده برای درمان کووید-۱۹ هشدار 
داد. سازمان جهانی بهداشت اعلام کرد: گونه های گیاهی دارویی از قبیل "درمنه سانتونیکا" که به عنوان روشی 
برای درمان بیماری کووید-۱۹ معرفی شــده باید ابتدا مورد بررسی قرار گیرد و عوارض جانبی احتمالی آن 

مشخص شود.
این سازمان اعلام کرد: از داروهای سنتی که به روش علمی مورد تایید قرار گرفته حمایت می شود و ممکن است 

داروهای جایگزین و مکمل با فوائد بسیاری همراه باشند.تلاش ها برای یافتن روش درمانی بیماری کووید-۱۹ موجب 
شده تا فوائد گیاهان دارویی از قبیل "درمنه سانتونیکا" مورد بحث قرار گیرد.رئیس جمهوری ماداگاسکار بر اساس فوائد این 

گونه گیاهی از آن به عنوان روش درمانی بیماری کووید-۱۹ نام برده است. در حالی که این ترکیب گیاهی هنوز به روش علمی مورد 
آزمایش قرار نگرفته، روسای چندین کشور آفریقایی به سفارش این داروی گیاهی اقدام کرده اند.  

دفتر منطقه  آفریقای سیاه سازمان جهانی بهداشت در اطلاعیه ای اعلام کرد: حتی در صورتیکه روش های درمانی بر اساس فرایندهای طبیعی و سنتی 
باشد تایید اثربخشی و ایمنی آن ها از طریق آزمایشات و بررسی ها حیاتی است.به گزارش خبرگزاری رویترز، سازمان جهانی بهداشت از همکاری با 

موسسات تحقیقاتی خبر داده تا محصولات دارویی سنتی به عنوان روش درمانی بیماری کووید-۱۹ مورد بررسی قرار گیرند.

خدمات غیراورژانسی 
دندانپزشکی در مناطق سفید 

کرونا آغاز شد

دبیر کمیته مشورتی تخصصی دندانپزشکی 
با بیان اینکه از ۱5 اردیبهشــت در سراســر 
کشور ارائه خدمات اورژانسی با رعایت دقیق 
پروتکل قابل انجام است، گفت: در مناطقی که 
سفید اعلام می  شود اعمال الکتیو نیز با رعایت 

دستورالعمل قابل اجرا است.

دکتر بهزاد هوشمند طی گفت و گویی با بیان 
اینکه از زمان شــروع اپیدمی کرونا خدمات 
دندانپزشکی در مراکز منتخب ارائه شده است، 
اظهار کــرد: ۱۱۰ مرکز دولتــی و ۲8۳ مرکز 
خصوصی خدمات اورژانســی دندانپزشکی را 

ارائه کردند.
وی افزود: از ۱5 اردیبهشت با ابلاغیه معاونت 
درمان در سراسر کشور ارائه خدمات اورژانسی 
در سراسر کشور با رعایت دقیق پروتکل قابل 
انجام اســت و مردم می  توانند با رعایت اصول 
حفاظت فردی به مراکز دندانپزشــکی برای 

خدمات اورژانسی مراجعه کنند.
دبیر کمیته مشورتی تخصصی دندانپزشکی 
با بیان اینکه  درد شدید، عفونت  ها و خونریزی 
اورژانسی اســت، تصریح کرد: در مناطقی که 
سفیداعلام می  شود اعمال الکتیو نیز با رعایت 

دستورالعمل قابل اجرا است.
هوشــمند یادآور شــد: توصیه بهداشتی به 
هموطنان این است که بهداشت دهان و دندان 
را جدی بگیرند؛ رعایت بهداشت دهان و دندان 

و استفاده از دهانشــویه  های اکسیدکننده 
می  تواند برای مردم موثر باشــد زیرا ویروس 
در ته حلق کلونیزه می  شــود و غرغره کردن 
دهانشویه به مدت ۱5 ثانیه می  تواند بار ویروس 
را در حلق کاهش دهــد و انتقال ویروس را به 

حداقل برساند.
وی یادآور شد: در بحث آموزش نیز پروتکلی 
را تدویــن کرده  ایم که علاوه بــر مطب  های 
خصوصی دانشــکده  های داندانپزشکی نیز 
شروع به کار خواهند کرد که این مراکز نیز از 
اســتاندارد برخوردار باشند و بتوانند خدمات 

دندانپزشکی را به مردم ارائه کنند. 
دبیر کمیته مشورتی تخصصی دندانپزشکی 
خاطرنشان کرد: بخشی از خدمات دندانپزشکی 
آئروسل تولید می  کند و این مسئله مخاطراتی 
برای دندانپزشــکان و بیماران به همراه دارد؛ 
بر اســاس پروتکلی که تنظیــم کرده  ایم در 
خردادماه یک بازه زمانی را طراحی کرده  ایم که 
بازگشایی دانشکده  های دندانپزشکی به صورت 
شیفت  بندی و رعایت فاصله  گذاری انجام شود. 

شناسایی ۱۰۷ بیمار 
کرونا در یک بازار 

ماهی  فروشی در هرمزگان

معاون کل وزیر بهداشــت با اشاره به 
شناسایی ۱۰7 بیمار کرونا در یک بازار 
ماهی  فروشی در هرمزگان گفت: امروز 
دمای هوا ۳5 درجه بود و همچنان روند 
جزئی افزایشــی داریم که این مسئله 
نشان می  دهد که ویروس در فصل گرم 

نیز وجود خواهد داشت.
دکتر ایرج حریرچی در حاشــیه سفر 
خود به هرمزگان اظهــار کرد: در کل 
کشــور روند نزولی در میزان بســتری 
و مرگ ومیــر کرونــا برقرار اســت اما 
همان گونه کــه پیش بینی کرده بودیم 
در برخی استان ها موارد اندک افزایشی 
وجود دارد که البته به روند کلی کشور 

صدمه  ای وارد نمی  کند.
وی افزود: یکی از اســتان هایی که در 
آن روند صعــودی قابل توجهی داریم، 
استان خوزستان است؛ در هفته گذشته 
نیز در اســتان هرمزگان روند صعودی 
اندکی داشــتیم که با اقدامات مناسب 
و بیماریابی فعالی که در ســطح استان 
انجام شده اســت، یک خوشه اصلی در 
بازار ماهی فروشــان شناسایی شده که 
۱۰7 مورد بیمار بــدون علامت یا کم 
علامت را با غربالگری تشخیص داده اند 
و توانسته اند آن  ها را جداسازی کنند و 

اگر این اتفاق نمی افتــاد ممکن بود 
دچار مشکلات شدیدی شویم.

وی ادامــه داد: در اســتان هرمزگان 
شناســایی بیماران در مرحله اولیه به 
نحو خوبی انجام می شود و این استان از 
لحاظ شیوع و تعداد ابتلا نسبت به یک 
میلیون نفر جمعیت، جزو استان  هایی 
با شیوع پایین است اما امروز دمای هوا 
۳5 درجه بود و همچنــان روند جزئی 
افزایشــی داریم که این مسئله نشان 
می  دهد که ویــروس در فصل گرم نیز 
در اســتان های مختلف وجــود خواهد 
داشــت و این مســئله تأکید مــا را بر 
رعایت فاصله گذاری اجتماعی و رعایت 

بهداشت فردی به حداکثر می رساند.
حریرچی خاطرنشان کرد: در این زمینه 
باید طوری کار کنیم که چرخ اقتصاد و 
معیشت مردم بچرخد اما چرخ بیماری-

زایــی و انتقال ویــروس کرونا متوقف 
شود.



Sudoku

 Iran’s first shipment of fruits and 
vegetables to Kuwait since the 
outbreak of the new coronavirus 
has been exported from Dayyer 
Port in Bushehr Province to 
Shuwaikh Port in the neighboring 
country in recent days.Hamid 
Zadboum, the head of Trade 
Promotion Organization of Iran, 
was quoted as saying by IRNA on 
Sunday that the 500-ton shipment 
was exported using refrigerated 
containers.According to Dayyer 
Port Manager Fazlollah Ahmadi, 
the shipment is worth $100,000.
More than $1.4 billion worth of 

vegetables were exported from 
Iran during the last Iranian 
year (ended March 19, 2020), 
according to the director general 
of the Fodder and Vegetable 
Production Bureau with the 
Ministry of Agriculture.“A total of 
30 million tons of different kinds 
of vegetables were produced 
across the country during the 
period. Some 25 million tons of the 
amount were produced on farms 
and orchards, and the remaining 
5 million tons were cultivated in 
greenhouses,” Hossein Asghari 
was also quoted as saying by IRNA.

Talks underway 
between Iran, 
Turkey over 
reopening 
borders
Talks are underway 
between Islamic 
Republic of Iran 
and Turkey over the 
reopening of trade 
and business borders 
amid the outbreak 
of the coronavirus, 
COVID-19.
For this purpose, 
Head of Trade 
P r o m o t i o n 
Organization of 
Iran (TPOI) Hamid 
Zadboum conferred 
with Turkey’s 
Deputy Minister 
of Customs and 
Trade Riza Tuna 
Turagay on Mon. in 
a conversation via 
videoconference.
The two sides 
discussed the 
promotion of 
trade, removal of 
restrictions ahead of 
transit of trade goods 
between the two 
countries and also 
reopening of trade 
borders during the 
pandemic.
They also 
emphasized the 
need for broadening 
friendly ties and 
the significance of 
bilateral trade and 
economic relations.
TPOI Head 
Zadboum pointed 
to the measures 
taken by Iran 
during the spread 
of coronavirus 
to ensure health 
and safety of 
commercial cargo, 
the establishment of 
disinfectant facilities 
and full observance 
of personal health on 
exporting goods to 
neighboring Turkey 
and called on Turkish 
side for reopening 
borders between 
the two countries 
through observing 
health and hygienic 
protocols.
For his part, Turkey’s 
Deputy Minister 
of Customs and 
Trade Riza Tuna 
Turagay stressed the 
significance of trade 
with the Islamic 
Republic of Iran and 
added, “officials at 
Turkish Ministry 
of Trade are trying 
to reopen the trade 
borders between 
Iran and Turkey as 
soon as possible and 
this important issue 
will happen in very 
near future.”
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1st Horticulture Shipment to Kuwait 
Since COVID19- Outbreak

“Wheat accounted 
for more than 
168,000 tons of 
the total sum. The 
figure registers an 
eightfold increase 
ye a r - o n - ye a r,” 

Saeed Rasouli was also 
quoted as saying by ILNA.
Notably, a total of 18,000 
tons of goods worth 
more than $41 million 
were exported from Razi 
border crossing in West 
Azarbaijan’s Khoy County 
via 813 cargo wagons 
during the first month of 
the current Iranian year 
(March 20-April 19), 
showing a sevenfold and 
20-fold rise in tonnage 
and value respectively 
compared with the similar 
period of last year. 
“Razi is the only border 
crossing between Iran 
and Turkey, which has 
not been closed down 
due to the outbreak of the 
novel coronavirus. All 
health protocols are being 
meticulously followed and 
a disinfection station has 
been set up at the border 
so trade between the 
two sides can continue 
without a problem,” 
Superintendent of Razi Rail 
Customs Administration 
Seifollah Rasi was quoted 
as saying by IRNA.
The main exported items 
were polyethylene, 
urea, copper ingots and 
watermelons.
“Some 30,000 tons of goods 
worth around $40 million 
were transited through 
Razi border via 1,400 
freight wagons over the 
same period, registering a 
2.5-fold increase in weight 
year-on-year.”
Rasi added that since the 
virus outbreak two months 
ago, the border crossing 

has been working round 
the clock.
Corona Losses
Passenger and freight rail 
transport could see up to 
5,050 billion rials ($31.5 
million) and 1,000 billion 
rials ($6.2 million) in 
losses by June 20 due to 
the spread of coronavirus, 
Mehrdad Taqizadeh, the 
secretary of Iran’s Guild of 
Rail Transport Companies, 
has been quoted as saying. 
“Iran’s rail fleet consists 
of 2,089 passenger cars, 
25,398 freight wagons 
and 1,000 locomotives,” 
Mohsen Sadeqi, a civil 
engineer in charge of the 
Economic Evaluation Office 
at the Ministry of Roads and 
Urban Development, said 
last year. 
The number of passengers 
using suburban train 
services has increased from 
three million in the fiscal 
2014-15 to seven million 
last year (March 2018-
19). From the fiscal 2011-
12 forward, rail freight 
transport has seen close to 
a 50% growth, improving 
from 33 million tons then 
to around 50 million tons of 
freight per annum in recent 
years.
New Rolling Stock Joins 
Rail Fleet
A total of 56 units of 
d o m e s t i c a l l y - m a d e 
and renovated rolling 
stock worth 1.25 trillion 
rials ($7.81 million) 
joined Iran's rail fleet in a 
ceremony held last week, 

which was attended 
by Roads Minister 
Mohammad Eslami. 
"The new units include 50 
cargo and two passenger 
wagons, two new and two 
renovated locomotives, 
all of which were made 
during the first month of 
the current Iranian year,” 
Saeed Rasouli, the head of 
the Islamic Republic of Iran 
Railways, was quoted as 
saying by the ministry’s 
news portal.
The official added that 
rolling stock production 
during the period under 
review registered a 143% 
rise compared with the 
similar period of last year.
Iranian rolling stock 
manufacturer Wagon 
Pars will be making 20 
passenger wagons for RAJA 
Railway Transportation 
Company as part of a 
contract signed between 
the two companies in 
January.
Wagon Pars CEO 
Mohammad Reza Mokhtari 
has said the manufacture of 
wagons will begin in May.
"If we are duly provided 
with the financial 
resources, all 20 passenger 
wagons will be completed 
and delivered to RAJA by 
the end of the next Iranian 
year [March 20, 2022],” 
the official was quoted as 
saying by the news portal 
of the Ministry of Roads and 
Urban Development. 
He added that the price 
of each passenger wagon 

manufactured by Wagon 
Pars will stand at 75 billion 
rials (€428,571) and the 
total value of wagons 
to be built as part of the 
agreement will stand at 
€8.57 million. 
Mokhtari noted that the 
company aims to produce 
500 wagons by the current 
fiscal yearend (March 20, 
2021).
Mohammad Rajabi, 
CEO of RAJA Railway 
Transportation Compant, 
said that it’s not the first 
time Raja has placed 
orders with Wagon Pars 
and contracts have been 
renewed in view of the high 
quality of their products.
Wagon Pars, launched in 
1974 in the city of Arak 
in Markazi Province, is a 
subsidiary of the Industrial 
Development and 
Renovation Organization 
of Iran and the largest 
manufacturer of freight, 
passenger and subway 
wagons in the Middle East. 
RAJA was established 
in November 1996 
as a subsidiary of the 
Islamic Republic of Iran 
Railways with the aim 
of improving the quality 
and scope of railroad 
passenger services. It was 
transferred to the Tourism 
Holding of Social Security 
Organization (better 
known by its Persian 
acronym HEGTA) in March 
2010 as part of IRIR’s 
outstanding debt to the 
organization.

Industry min.:
Non-oil exports, driving force of 
Iran’s economy in current year
 Iranian Minister of Industry, Mine and Trade Reza 
Rahmani said that export of non-oil commodities is the 
driving force of economy of the country in the current year 
[started March 21, 2020].
In this line, activation of all export capacities and export 
markets with a focus on the private sector has been put 
atop agenda.
Speaking in a meeting with members of Special Taskforce 
to Support National Production on Monday, he said, 
“despite all problems facing ahead, the Ministry of 
Industry managed to export more than 135 million tons of 
non-oil goods last year [ended March 20, 2020].”
He pointed to the outbreak of coronavirus, COVID-19, 
in the country and added, “the Ministry of Industry, 
Mine and Trade has taken drastic measures to support 
businesses incurred severe damage as a result of spread 
of coronavirus.”
The outbreak of coronavirus has affected trade and 
business activities of other countries severely, he said, 
adding, “in the current situation, we are witnessing that 
special decisions have been taken by other countries in 
the field of banning and restricting imports and exports.”  
Iran says 4-zero cut from currency 
will benefit economy
 Implementation of a plan to slash four zeros from Iran's 
national currency which had been postponed for years 
will be of benefit to the country from different aspects.
Experts believe that cutting four zeros from currency 
approved by Majlis on May 4, will temporarily strengthen 
national currency, reduce cost of coining and printing 
banknotes and help improve the accountancy related 
tasks.
On May 4, Iranian lawmakers voted for the details of an 
amendment to the Monetary and Banking Act of Iran that 
would change the official currency from 'rial' to 'toman'.
Based on the plan, the process of changing the national 
currency will take place gradually.
As the plan had been prepared within two years, a three-
year period has been envisaged for its stage-by-stage 
implementation.
Meanwhile, credibility of both rial and toman will be 
effective during the stage-by-stage transmission period.
An economic expert told IRNA on Tuesday that slashing 
four zeros from national currency has nothing to do with 
the inflation rate.
Meysam Radpour believes that such a move to change 
national currency is a neutral plan as it does not have any 
impacts on the values of currency and the commodities 
as well.
Further, the expert welcomed cutting four zeros of 
the national currency, saying it will help simplify the 
accounting task.
Making coin instead of printing banknote is another 
advantage of the plan because it reduces cost of printing, 
protecting and destructing banknote, the expert says.
Analysts believe that change in national Iranian currency 
will psychologically have positive impact on a short-term 
period.
In related developments, Governor of Central Bank of 
Iran (CBI) Abdolnasser Hemmati had already said that 
keeping the prestige of national currency is high on the 
agenda.
Based on the experts' opinion, change of national currency 
will create an opportunity for improved models to be 
adopted for economic development.
Those experts also believe that cutting four zeros from 
Iran's national currency is a big step to implement useful 
reform in accounting formats.
In line with approval of a bill on shift of national currency 
from rial to toman, the Central Bank of Iran undertakes to 
fulfill preparatory works for implementation of the new 
law within two years since taking effect.

A total of 5.1 million tons of commodities were 
transported by the rail network since the beginning 
of the current Iranian year (March 20), which 
indicates a %4 year-on-year increase, the head of the 
Islamic Republic of Iran Railways said on Wednesday.

Rail Freight Transport in Iran Up %4
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The official added 
that rolling stock 
production during 
the period under 
review registered a 
%143 rise compared 
with the similar 
period of last year.
Iranian rolling 
stock manufacturer 
Wagon Pars will 
be making 20 
passenger wagons 
for RAJA Railway 
Transportation 
Company as part of 
a contract signed 
between the two 
companies in 
January.
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Bilveer Singh who 
is an International 
Relations Professor 
had an interview 
with ILNA news 
agency about 
the spread of the 

coronavirus and its effects on 
the international world; he 
says “This will lead to China’s 
domination”. Adding that unjust 
system will not survive and 
instead of talking about the US’s 
injustices, we should sidestep 
the US and move on to a new 
order at the expense of the US 
and its cronies. He received his 
Ph.D. in International Relations 
from the Australian National 
University and teaches courses 
on International Relations 
and Comparative Politics. His 
research focus is on national 
and regional security issues 
focusing on Southeast Asia, 
especially Indonesia, the role of 
great powers in Southeast Asia, 
and issues relating to Islamist 
extremism and terrorism in 
Southeast Asia.
Q: Most global analysts believe 
that the world will face new 
conditions after the end of the 
coronavirus crisis. I would like 
to know what you think about 
the new world order.
A: The Covid-19 virus situation 
is bad; it is yet to flatten out 
esp. in the Western World; 
the US is the worst-hit; most 
infections and deaths, among 
the worst deaths for the US in 
Vietnam War. Hence, it is the 
worst pandemic of late for 
the West, esp. the US. Every 
country is suffering but many 
countries like the US, are using 
the COVID-19 crisis to politicize 
and securitize the disease to 
put pressure on governments 
like Iran and China; this is 
unfortunate, inhuman and I 
am sure will backfire; what 
is interesting is that the 
COVID-19 may also signal the 
fast collapsing Western world 

and during times like these, 
it is better to seek friends 
and allies, and not enmity. 
Eventually, the US will reap 
what it sows. People, especially 
Americans will also ask – what 
happened: Trump was to Make 
American Great Again – but 
with COVID-19, it shows how 
weak, backward, and out of 
touch a leader like Trump can 
be. Instead of finding solutions 
to the worse pandemic for the 
US in recent decades, he still 
wants to play politics and use 
it to become president again; 
he is a very dangerous and 
irresponsible man. Sometimes 
many believe Allah sent the 
virus to show Americans what 
is wrong with Trump and his 
policies. Sanctions under these 
conditions make no sense – 
but then again, what can you 
expect from a fast declining and 
backward and reversing former 
superpower like the US.
 Q: China urges relevant parties 
to immediately lift unilateral 
sanctions against Iran. Why 
Trump administration 
unwilling to take steps to lower 
tensions?
A: China is powerful and my 
sense is all of us should develop 
bilateralism with China; we 
can have 2 international 
systems: one, a multilateral one 
developed since 1945; but it is 
also time to undercut this non-
functioning and dysfunctional 
global system through a new 
modus operandi and that is 
through a China-centric global 
order; if people say, this will 

lead to China’s domination; 
then tell me, what are u having 
today; the US, and Western-
dominated system that is not 
functioning and the West and 
US, in particular, uses it for its 
own domestic purposes and 
hurt people like in Iran, Syria, 
China, etc. Unjust systems 
will not survive and instead 
of talking about the US’s 
injustices, we should sidestep 
the US and move on to a new 
order at the expense of the US 
and its cronies. Let’s not shed 
tears about what is wrong with 
the current system; it is better 
to do something about it and 
get moving; China is a life-time 
opportunity to move forward 
with Russia and possibly India 
as its other legs.
Q: How hard US sanctions have 
hit Iranian ordinary people?
A: Sanctions hurt the targeted 
country’s politics, economics, 
and social order, and health is 
one of these, but this is mean 
and inhuman. I wonder if the 
US is sanctioned tomorrow, 
only then will it learn what it 
means; now it knows what 
COVID-19 can do; tomorrow it 
will be something worse and 
then only the US and its people 
will learn the lesson and moral 
– don’t do to others what u don’t 
want others to do to you.
Q: U.S congressmen try to 
convince Trump to lift sanction 
but we see no change in his 
decision.
A: The US is beholden to Israel 
and many American leaders 
do not have the guts to opt for 

reasonable relations with Iran. 
This is because if it has done, 
then hawks like Nethanyu and 
his American cronies and the 
many Jewish lobbies will go 
after these American leaders 
through the mass media, 
academics, financial agencies, 
and even Hollywood – all 
dominated by the Jewish lobby. 
Hence, lifting of sanctions can 
only be done if the US is hurt 
somehow; you must act and 
think like Soleimani rather than 
talk about what is wrong; the US 
will always wrong you.
Q: As you know, Iran is not able 
to buy essential medicines 
and medical equipment. Iran’s 
administration is expecting 
much help from Europe over 
this. How can other countries 
help Iran in this regard?
A: We all know this – you need 
to find friends like China and 
Russia and hope the world will 
listen to reason.
Q: What is your idea about 
recent tension in Persian 
Gulf and US claims about 
threats against the US. Do 
current tensions increase the 
possibility of war?
A: This is US war-mongering; 
a bankrupt state like the US 
has no stomach for war; it 
will collapse sooner than you 
can imagine; it has not won a 
major war for a long time and 
it is unlikely to do so with Iran; 
assassination Soleimani has 
not benefitted the US; now 
the situation is worse and 
eventually the U.S will be forced 
to exit from the Middle East.

Iran Sends Medical Aid to Lebanon 
amid COVID-19 Crisis
Lebanon’s health minister said the Arab country has 
received the first shipment of medical aid from Iran to 
help Beirut in its fight against the coronavirus."Iran's help 
is much appreciated while the country is struggling at 
the same time to fight against the virus," Hamad Hassan 
said during a ceremony held at the airport to receive the 
donation, The National News Agency reported on Monday.
The donation included 15 ventilators, 5,000 PCR tests and 
Personal Protective Equipment, the report said.Iranian 
Ambassador to Lebanon Mohammad-Jalal Firouznia said 
that the PCR tests were made in Iran as the country is now 
capable of exporting such products to other countries."We 
are always ready to help the Lebanese people in all fields 
especially in the medical area," he said.Lebanon currently 
has a total of 740 confirmed coronavirus cases and nearly 
25 deaths. The Health Ministry has announced a total 
of 200 recoveries since the first case of coronavirus was 
declared on February 21.

Iran hasn’t made any decision 
to withdraw from JCPOA 
in reaction to arms embargo 
extension: Rabiei
Iran’s government spokesman, Ali Rabiei stressed that 
Tehran has not made any decision to withdraw from 
the JCPOA in reaction to the extension of arms embargo.
Speaking in a press conference on Monday, Ali Rabiei said 
the violation of the Joint Comprehensive Plan of Action by 
the United Nations Security Council is not tolerable.“The 
violation of the nuclear deal will definitely be unbearable 
for the Islamic Republic of Iran because the consequences 
of this move would absolutely defame the international 
body in ensuring the international security,” he added.
Rabiei pointed to Washington’s bid to have arms embargo 
on Iran extended, and said Tehran has a vast range of 
options in reaction to a possible extension of the sanctions, 
and will look into every scenario.Regarding Iran’s possible 
withdrawal from the accord, Rabiei noted it is too early 
for such decisions. “Iran has not made any decision to 
withdraw from the JCPOA in reaction to the extension of 
arms embargo,” emphasized Rabiei.

US Blocking of Iran’s IMF Loan 
Request Politically-Motivated: 
Russia
 The Russian deputy foreign minister said Washington’s 
attempts to block an Iranian request for an emergency 
loan from the International Monetary Fund are politically-
motivated."The US move, which is politically motivated to 
block the transfer of loans, including emergency financing 
in the face of a humanitarian crisis, to countries such as Iran 
and Syria, is unacceptable,” Alexander Pankin told Rossiya 
Segodnya on Monday.Pankin further called on the IMF to 
take a transparent and non-discriminatory approach and 
help the needy and vulnerable amid the deadly pandemic.
In March, Iran asked the IMF for $5 billion in emergency 
funding to assist its measures seeking to counter the 
spread of the coronavirus.However, Washington has 
moved to block Iran’s request for the loan, according to 
various reports.

Bankrupt state like the US has no stomach 
for war; Expert

An associate professor at the Department 
of Political Science, National University of 
Singapore believes that COVID19- shows 
how weak, backward and out of touch a 
leader like Trump can be.
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 President Rouhani: US 
Hostile Policies Hampering 
Iran’s Battle with COVID-19
 In an address to an online summit of the Non-Aligned 
Movement (NAM), Iranian President Hassan Rouhani blamed 
the US’ inhumane and illegal policies for obstructing or 
preventing Iran’s plans to obtain medical supplies and for 
disrupting the efforts to contain the novel coronavirus.
The online NAM summit, held on Monday, was chaired by 
President of the Republic of Azerbaijan Ilham Aliyev, who holds 
the rotating presidency of NAM for the 2019-2022 period.

The video conference was attended by representatives from 40 
countries, including 19 presidents, one vice president, 6 prime 
ministers, one deputy prime minister, 8 foreign ministers and 
an interior minister.
The theme of the summit was "United Against COVID-19" and 
aims to promote international cooperation in the fight against 
the pandemic.
President of the 74th session of the United Nations 
General Assembly Tijjani Muhammad-Bande, Director 
General of the World Health Organization (WHO) Tedros 
Adhanom Ghebreyesus, and Chairperson of the African 
Union Commission Moussa Faki Mahamat were among the 
participants in the online NAM summit.

Among the main speakers 
of the summit was 
President Rouhani, 
who presented a report 
on Iran’s performance 
in containing and 
fighting against the novel 
coronavirus.
In his speech, he also lashed 
out at the US administration 
for defunding the World Health 
Organization amid the global fight against the 
COVID-19, and described it as a strategic mistake.

Based on my 
assessment, 
Iran will become 
stronger because 
the United States 
is a powerful 
government in 
the world and has 
had a significant 
impact on Iran, but 
after the outbreak, 
the United States 
can only to deal 
with itself, and 
as a result, the 
situation in Iran 
will immensely 
improve and 
the country 
will become 
stronger. I have 
come to believe 
that Iran will 
always overcome 
sanctions and 
limitations.
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White House 
Keeping US 
Congress in Dark 
about Nuclear 
Talks with 
Saudis: GAO
 The US Departments of 
State and Energy should 
commit to regular 
briefings to relevant 
committees in Congress 
on talks about nuclear 
power cooperation 
with Saudi Arabia, a 
congressional watchdog 
said in a report.
The Government 
Accountability Office, 
or GAO, report said 
Congress should 
consider amending the 
1954 Atomic Energy 
Act, or AEA, to require 
the briefings for the 
House Committee on 
Foreign Affairs and 
the Senate Committee 
on Foreign Relations 
about negotiations on 
nuclear power-sharing, 
according to Reuters.
Lawmakers concerned 
about nonproliferation 
issues associated 
with nuclear power 
development had 
complained they 
were being kept in 
the dark about Trump 
administration talks with 
Saudi Arabia, many of 
which were led by former 
Energy Secretary Rick 
Perry.
Riyadh could announce 
a tender this year for two 
nuclear power reactors, 
its first commercial ones. 
Russia, China, South 
Korea and France have 
also been in talks about 
building reactors there.
The State Department 
is required by the AEA 
to keep Congress “fully 
and currently informed” 
about the talks. But 
the GAO found it was 
“unclear” whether 
the department did 
so. “Congressional 
staff provided us with 
examples of having to 
find information on the 
negotiations from other 
sources, such as press 
articles,” the GAO said.
Some US lawmakers want 
the United States to insist 
that Saudi Arabia agree to 
a so-called gold standard 
that restricts enrichment 
and reprocessing, 
potential pathways to 
making fissile material 
for nuclear weapons. 
The United States struck 
such an agreement 
with the United Arab 
Emirates in 2009. If Saudi 
Arabia develops nuclear 
power without the gold 
standard, the UAE would 
likely seek to be released 
from its agreement.

Iran

news

ISFAHAN
N E W S

US Preparing Ground in Iraq 
for ‘Deal of Century’, Movement 
Warns
 Iraqi movement Asa’ib Ahl al-Haq cautioned that the US is paving 
the way for the implementation of the so-called deal of the century 
in certain parts of Iraq, where it plots to settle displaced Palestinians.
In an interview with Tasnim, Asa’ib Ahl al-Haq Spokesman Mahmoud 
al-Rabiee said the movement has irrefutable evidence that the 
American forces are in cahoots with terrorists in Iraq.
“The US is trying to turn certain parts of Iraq into gateways for 
implementing the deal of the century and the western al-Anbar ploy. 
According to this plan, the Palestinians mentioned in the deal of 
century will be relocated to the western regions of al-Anbar province.” 
Pointing to the active presence of American forces in western al-Anbar 
and in areas near al-Tanf border crossing between Iraq and Syria, 

Rabiee said the US is also trying to transfer terrorists from Syria into 
Iraq.
The Americans are attempting to take control of those regions to 
make them safe for the implementation of the deal of the century, the 
spokesman added, deploring certain Iraqi parties for cooperating 
with the US to fulfill their personal interests.
Rabiee further emphasized that the US must respect the Iraqi 
Parliament’s decision to ratify a bill on the expulsion of foreign forces 
from his country. “They (Americans) may delay withdrawing from 
Iraq and want to settle in areas that are a little far from the reach of 
the resistance forces, but it does not mean that resistance does not 
have access to them, and, if necessary, we will once again begin armed 
resistance.”
In early January, Iraq’s parliament passed a resolution telling the 
government to end the presence of foreign troops in Iraq and ensure 
they not use its land, air, and waters for any reason.
The move came after the assassination of IRGC Quds Force 

Commander 
Lt. General Qassem Soleimani, the 

deputy head of Hashd al-Shaabi Abu Mahdi al-Muhandis, and a 
number of others in a US airstrike in Baghdad.
They were killed in the strike by American drones near Baghdad 
International Airport in the early hours of January 3.
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 Religious sites reopen in 132 Iranian cities as 
officials ease lockdown
Religious sites reopened in 132 Iranian cities as the officials are easing the 
restrictions aimed to contain spread of the coronavirus disease (COVID-19), 
according to Hojjatoleslam Mohammad Norouzpour, an official with the 
Endowments and Charity Affairs Organization of Iran.Speaking to IRNA, Norouzpour 
said that easing of restrictions follows improvements of health conditions in these 
cities.Religious sites had been closed since two months ago following the outbreak of t h e 
pandemic in Iran.Norouzpour, however, noted that although the religious sites are open, the visitors need 
to observe health protocols.  He said that people can visit religious sites while practicing social distancing 
protocols.

Iran has donated 10,000 
protective face-mask 
to Afghan government 
and people as symbol of 
international solidarity to 
fight coronavirus pandemic 
in Afghanistan.
According to Iran’s 
consulate in Herat, in line 
with its humanitarian aid 
to Afghanistan, Iranian 
government donated 10,000 
protective masks to Herat 
health office.The Iranian 
masks which were produced 
by Hami Company were 
delivered by Iranian deputy 
consul general in Herat Ali 
Akbar Baba.Iran had sent its 
first consignment including 
5,000 COVID19 test kits to 
Afghanistan last week.Earlier, 
on April 29, Iranian Defense 
Ministry in a ceremony 
donated special medical and 
health supplies to Afghanistan 
to fight coronavirus epidemic.
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Morning call to prayer : 
04:40:57  
Noon call to prayer : 
12:59:55  
Evening call to prayer: 
20:07:22 
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“Germany’s decision to ban Hezbollah 
on its soil was anticipated as it was made 
as a result of US pressure. The German 
government’s accusations against 
Hezbollah are unsubstantiated since it 
has failed to present any convincing proof 
of terrorist acts allegedly attributed to 
the movement,” Seyed Hassan Nasrallah 
said in a televised speech broadcast live 
from the Lebanese capital city of Beirut 
as he addressed supporters on Monday 
afternoon, Press TV reported.
He added that Berlin follows what 
Washington and Tel Aviv dictate to it in 
their radical rhetoric against Hezbollah, 
adding that the German government’s 
accusations “of promoting armed struggle 
through terrorist means,” which have been 
leveled against the Lebanese resistance 
movement, are totally baseless.
“The US seeks a project of hegemony in the 
region, whilst the Israeli regime pursues 
a scheme of occupation,” the Hezbollah 
chief said.
Nasrallah then called upon the Lebanese 
Ministry of Foreign Affairs and Emigrants 
to protect his resistance movement 
against the ban.
Nasrallah also emphasized that Hezbollah 
has decided not to have any organized 
presence outside Lebanon in order to 
prevent its supporters in other countries 
get embroiled in any kind of trouble and 
embarrassing situations.
“Hezbollah will remain at the forefront 
of the fight against the Israeli occupation 
and US hegemony in the region,” he 
underlined.
Elsewhere in his remarks, Nasrallah said 
the Lebanese government is working on 

a comprehensive plan in order to resolve 
economic problems in the country, 
stressing that Hezbollah supports such 
a decision and contributes to its fruition.
The Hezbollah head then urged all 
Lebanese political factions to put aside 
bickering, and do their share of rendering 
assistance to the government’s economic 
vision plan.
He demanded due vigilance as regards 
financial aid from foreign countries, 
stating that Hezbollah is not opposed 
to the Lebanese government’s request 
for assistance from the International 
Monetary Fund (IMF) but does not accept 
capitulation to its constraints.
Nasrallah also dismissed recent financial 
accusations against Hezbollah as nothing 
but psychological warfare, saying his 
group “does not want anything from 
Lebanon’s banking sector, and has never 
been involved in monetary activities.”
He urged the Arab country’s banking 
system to act rationally, and not take sides 
with the US.
“Lebanon’s banking sector is not lending 
a helping hand with the nation. It only 
follows US diktats and has so far failed 
to adopt a measure aimed at uplifting 
people’s lives,” Nasrallah pointed out.
He also brushed aside allegations that 
Hezbollah is collecting the dollars it 
possesses and funneling them either to 
Syria or Iran.
The Hezbollah chief called on the 
Lebanese government to work out 
a solution to the country’s surging 
inflation rate, describing the fight against 
corruption as an important battle for 
Lebanon’s future.
He also noted that Hezbollah is ready to 
help the Lebanese health sector in the fight 
against the novel coronavirus pandemic.
Nasrallah further underlined that there 
are no disputes between his movement 
and the Amal Movement, stating that the 
two are closely cooperating with each 
other on a broad array of issues.

“We have not received any data or 
specific evidence from the United States 
government relating to the purported 
origin of the virus - so from our perspective, 
this remains speculative,“ WHO 
emergencies director Michael Ryan told a 
virtual briefing.
Scientists believe the killer virus jumped 
from animals to humans, emerging in 
China late last year, possibly from a market 
in Wuhan selling exotic animals for meat.
But US President Donald Trump, 
increasingly critical of China’s 
management of the first outbreak, claims to 
have proof it started in a Wuhan laboratory.
And US Secretary of State Mike Pompeo on 
Sunday said “enormous evidence” backed 
up that claim, which China has vehemently 
denied.
“Like any evidence-based organization, 
we would be very willing to receive any 
information that purports to the origin of 
the virus,“ Ryan said, stressing that this was 
“a very important piece of public health 
information for future control.
“If that data and evidence is available, then 
it will be for the United States government 
to decide whether and when it can be 
shared, but it is difficult for the WHO to 
operate in an information vacuum in 
that regard,“ he added, AFP reported.
The UN health agency - which has also 
faced scathing criticism from Trump over 
accusations it initially downplayed the 
seriousness of the outbreak to shield China 
- has repeatedly said the virus clearly 
appears to have originated naturally from 
an animal source.
WHO expert Maria Van Kerkhove stressed 
during Monday’s briefing that there were 
some 15,000 full genome sequences of 

the novel coronavirus available, and “from 
all of the evidence that we have seen... this 
virus is of natural origin”.
While coronaviruses generally originate in 
bats, both Van Kerkhove and Ryan stressed 
the importance of discovering how the 
virus that causes Covid-19 crossed over 
to humans, and what animal served as an 
“intermediary host” along the way.
“We need to understand more about that 
natural origin, and particularly about 
intermediate hosts,“ Ryan said.
It was important to know “so that we can 
put in place the right public health and 
animal-human interface policies that will 
prevent this happening again”, he stressed.
The WHO said last week it wanted 
to be invited to take part in Chinese 
investigations into the animal origins of the 
pandemic, which in a matter of months has 
killed nearly 250,000 people worldwide.
“We have offered, as we do with every 
case in every country, assistance with 
carrying out those investigations,“ Ryan 
said Monday.
“We can learn from Chinese scientists,“ he 
said.
But he warned that if questions about the 
virus origin were “projected as aggressive 
investigation of wrongdoing, than I believe 
that’s much more difficult to deal with. That 
is a political issue.
“Science needs to be at the centre,“ he said.
“If we have a science-based investigation 
and a science-based enquiry as to what the 
origin species and the intermediate species 
are, then that will benefit everybody on the 
planet.”

Nasrallah: US, Israel behind Germany’s 
Blacklisting of Hezbollah

WHO Says Has No Proof from US on 
‘Speculative’ Wuhan Lab Claims

The secretary-general of Lebanon’s Hezbollah resistance 
movement strongly condemned Germany’s banning of 
his group and its designation as a terrorist organization, 
saying the move was taken under pressure from Israel 
and the United States.

The World Health Organization said Monday that 
Washington had provided no evidence to support 
“speculative” claims by the US president that the new 
coronavirus originated in a Chinese lab.
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مشکلات ارز ۴۲۰۰ تومانی در صنعت دارو
رییس کمیسیون اقتصاد ســامت اتاق بازرگانی تهران می گوید تداوم تخصیص ارز ۴۲۰۰ تومانی به این 

صنعت، برای تولیدکنندگان دارو در ایران مشکاتی به وجود آورده است.
محمود نجفی عرب  اظهار کرد: فعالان صنعت دارو همان ابتدا اعام کردند که مخالف تخصیص ارز دولتی 
به این بخش هستند، زیرا از سویی شفافیت را در این حوزه از بین می برد و از سوی دیگر برای تولیدکنندگان 

واقعی مشکل ساز می شود.
وی با اشــاره به محدودیت های دولت در تخصیص ارز ۴۲۰۰ تومانی، گفت: با توجه به محدودیت هایی که در 

درآمدهای ارزی کشور به وجود آمده، دولت در تامین این منابع در تنگناست و از این رو تعدادی از شرکت های فعال 
در حوزه دارو، برای رسیدن به این ارز باید پیگیری های گسترده ای انجام دهند و همین امر برای سرمایه گذاران مشکل ساز 

می شود.
رییس کمیسیون اقتصاد سامت اتاق بازرگانی تهران با اشــاره به تفاوتی که در تزریق ارز دولتی برای تولیدکننده و واردکنندگان به وجود 
آمده، توضیح داد: برای تولید دارو، واردات مواد اولیه با ارز ۴۲۰۰ تومانی انجام می شود اما در گام های بعدی، هزینه تجهیزات، هزینه بسته 
بندی و سایر مراحل با ارز آزاد یا نیمایی انجام می شود و این یعنی در نهایت بخش زیادی از هزینه تولید دارو با ارز غیردولتی پیگیری می شود.

جویندگان کار در کمترین زمان ممکن جذب بازار می شوند
به دنبال راه اندازی سامانه ملی اشتغال ایرانیان، اطاعات شغلی، تحصیلی و مهارتی همه شاغان، بیکاران و 

افراد جویای کار در سامانه ثبت و زمینه ایجاد فرصتهای شغلی مناسب فراهم می شود.
 وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی به موجب بند ۴ سیاست های اشتغال اباغی از سوی مقام معظم رهبری، 
سامانه ملی اطاعات شغلی را راه اندازی کرده است. این سامانه با هدف شناسایی و رصد تغییر و تحولات بازار 

کار ایجاد شده و امکان ثبت اطاعات شغلی شاغان و بیکاران و ایجاد فرصتهای شغلی برای کارجویان را فراهم 
می کند. برابر اعام معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت کار، در راستای برنامه های اقتصاد مقاومتی سامانه 

ملی اطاعات شغلی به منظور ایجاد نظام جامع اطاعات بازار کار شده و عاوه بر فراهم کردن بستر فرصتهای شغلی 
مناسب در کمترین زمان ممکن برای افراد جویای کار و نیروهای کار ساده، ماهر و متخصص،  خدمات قابل توجهی را در اختیار 

مردم و سیاستگذاران قرار می دهد. با ثبت و بارگذاری وضعیت شغلی افراد در این سامانه، اطاعات در اختیار کارفرمایان و کارجویان و سیاستگذاران 
کشور قرار گرفته و از این طریق تدوین راهبردها و سیاست های اشتغال کشور به بهترین شکل صورت می پذیرد. نکته قابل توجه اینکه در سامانه 
ملی اشتغال ایرانیان، اطاعات شغلی، تحصیلی و مهارتی همه شاغان بخش خصوصی و دولتی،  افراد بیکار و جویای کار یا از بازار کار خارج شده 

و به طور کلی افرد ۱۵ سال به بالا که در سن کار هستند، ثبت و دریافت می شود.

خبرآنلاین
گــزارش
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موضوع حذف صفر از 
پول ملی، در سال ۷۲ 

در دستور کار اداره 
بررسی های اقتصادی 

بانک مرکزی قرار 
گرفت اما برخی 

مسئولان با این اقدام 
موافق نبودند

اقتصاد ایران
0۷
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هجوم سرمایه 
گذاران به بازار طلا

طبق اعام کشتی آرای در چند روز 
اخیر تقاضا برای خرید سکه به منظور 
سرمایه گذاری در بازار افزایش یافته 
اســت. محمد کشــتی آرای درباره 
وضعیت بازار طا و سکه در روز جاری 
اظهار داشــت: باتوجه به نوسانات و 
شاخص بورس میل به سرمایه گذاری 
و تمایل به خرید ســهام در بورس 
افزایش یافته است این موضوع برای 
عده ای که در بورس فعال هستند و به 
مسائل بورس آشنایی دارند،  ممکن 

است جاذبه داشته باشد.
وی افزود: در عین حال در بازار طا، 
بخصوص شــمش طا، طای آب 
شده و سکه شاهد افزایش خرید فقط 
به منظور ســرمایه گذاری هستیم؛ 
این درحالی است که بخش صنعت 
طا و جواهر با رکــود زیادی همراه 
است و هیچ نوع مصنوعاتی به فروش 

نمی رسد.
این فعال بازار طا و جواهر در همین 
خصوص به قیمت انواع سکه و طا در 
بازار اشــاره و تصریح کرد: قیمت ها 
از دیروز رو بــه افزایش بوده و همین 
افزایش هم باعث رشد نوسانی قیمت 
طا و سکه شده است. کشتی آرای 
تأکیدکرد:  باتوجه به نوساناتی که در 
قیمت طا و انواع سکه رخ داده کمی 
پیش بینی دربــاره آینده قیمت ها 

دراین بازار مشکل شده است.

تسنیم
خـــبـــر
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حذف صفر از پــول ملی 
کشورها نخستین بار پس 
از پایان جنگ جهانی دوم 
و تورم فزاینده آلمان غربی 
تجربه شد که چاپ مارک 
جدید را به دنبال داشــت.

پس از آن به ویژه از دهه ۶۰ و ۷۰ میادی 
به این ســو این عمــل بارهــا و بارها در 
کشورهای مختلف که اکثراً کشورهای در 

حال توسعه بودند به اجرا درآمد.
کشورهایی که اقتصاد آنها از تورم بالا رنج 
می برد و ارزش پول ملی آنها در سراشیبی 
سقوط قرار گرفته بود، برای ساده تر شدن 
مبادلات اقتصادی و بازرگانی و همچنین 
کاهش هزینه چاپ اســکناس اقدام به 
حذف صفر یا صفرهایی از اســکناس ها 
کردند. عمده اقتصاددانان بر این عقیده اند 
که حذف صفــر از اســکناس هیچ گونه 
تأثیری بر شاخص های اقتصادی و طرف 
عرضه و طرف تقاضا ندارد و بیشــتر اثر 

روانی بر جامعه می گذارد.
در نزدیکی ایران ترکیــه تجربه ای قابل 
بررسی برای ایران است. تجربه ترکیه که 

یک کشور اروپایی با بستری جهان سومی 
است اینگونه رقم خورد که به یکباره ۶ صفر 
از پول  این کشور در سال ۲۰۰۵ میادی 
حذف شد. تورم در ترکیه از ابتدای دهه 
۸۰ میادی آغاز شد و با شتاب به پیش 
رفت. هر دلار آمریکا در سال ۱۹۸۸ هزار 
و ۴۲۲ لیر قدیم ترکیه بود که در ســال 
۲۰۰۳ به بیــش از ۵.۱ میلیون لیر قدیم 
رسید. طبق گزارش های موجود در سال 
های آغازین قرن بیســت و یکم میادی 
مردم ترکیه برای خرید یک قرص نان باید 
چند میلیون لیر ترکیه هزینه می کردند. 
نهایتا در ژانویه ۲۰۰۵ بــا حذف ۶ صفر 
 از پول ملــی، لیر جدیــد جایگزین لیر

 قدیم شد.
در این بین آرژانتین یکی از کشــورهای 
رکوددار حذف صفر اســت و همچنین 
نمونه شکســت خورده از آن چراکه این 
کشور در ســال ۱۹۷۰، دو صفر، در سال 
۱۹۸۳، چهار صفر، در ســال ۱۹۸۵، سه 
صفر و در ســال ۱۹۹۲ چهار صفر از پول 
ملی خود حذف کرد. انبوه صفرهای حذف 
شــده هم آرژانتین را از تورم های جدید 
نجات نداد و این کشور در حال حاضر نیز 

تورم بالایی دارد.
پس از آرژانتین برزیل نیز کشوری است 
که رکورددار حذف صفر از پول ملی است 
این کشور نخستین بار در سال ۱۹۴۲ سه 
صفر از پول خود حذف کرده بود، در سال 
۱۹۶۷ ســه صفر دیگر را نیز حذف کرد. 

در دهه ۸۰ میادی کــه به دلیل بدهی 
بالا، تورم شدید این کشــور را زمین گیر 
کرد. برزیل در سال های ۱۹۸۶ و ۱۹۸۹، 
مجموعاً ۶ صفر دیگر را از پول خود حذف 
کرد و چون این کار افاقه نکرد در ســال 
۱۹۹۳ نیز اقدام به حذف سه صفر دیگر 

کرد.
ونزوئا نیز در سال ۹۷ اقدام به حذف پنج 
صفر از پول ملی خود کرد، اما تورم آن از 
۲۴ هزار و ۵۷۱ درصد به ۸۱۵ هزار و ۱۹۴ 
درصد در ماه می افزایش پیدا کرده است و 
به گزارش سازمان ملل بیش از ۲ میلیون 
و ۳۰۰ هزار نفر از مــردم ونزوئا به دلیل 
بحران اقتصادی، فقر و گرسنگی کشور 

خود را ترک کرده اند.

   زیمبابوه یک شکست کامل
دولت زیمبابوه در سال ۲۰۰۳ زمانی که 
تورم این کشور یک هزار درصد بود اقدام 
به حذف ۳ صفر از اسکناس های این کشور 
کرد. با این وجــود دولت عماً هیچ گونه 
اقدامی در خصوص مهار تورم انجام نداده و 
صرفاً به وجه روانی حذف صفرها اتکا کرد. 
بدیهی آنکه این کارکرد به زودی از میان 
رفت و تورم تازنده ســرانجام اقتصاد این 
کشور را ویران کرد و دلار زیمبابوه از هم 
پاشید. هم اکنون تورم این کشور آفریقایی 
از مرز یازده میلیون درصد گذشته است و 
دولت برای تامین اسکناس مورد نیاز مردم 
ناگزیر از چاپ اسکناس های یکصد میلیارد 
دلاری شده است. این در شرایطی است که 

بانک مرکزی این کشور اعام کرده دیگر 
کاغذ اســکناس کافی برای نشر پول در 

اختیار ندارد.

   حذف صفر در ایران
موضوع حذف صفر از پول ملی، در سال 
۷۲ در دســتور کار اداره بررســی های 
اقتصادی بانک مرکزی قــرار گرفت اما 
برخی مسئولان با این اقدام موافق نبودند و 
بررسی های لازم متوقف شد. دلیل مطرح 
شدن حذف صفر در این دوره، تورم بالایی 
بود که به دلیل برنامه آزاد سازی اقتصادی 
و شوک های نفتی حاصل از پایان جنگ 
و سرازیر شدن دلارهای نفتی به اقتصاد 
ایران در دولت پنجم و ششم ایجاد شده 

بود.
و در حال حاضر در حالــی این طرح در 
کشور اجرایی می شــود که بحران کرونا 
تمام کشورهای دنیا را درگیر کرده است 
و نرخ تورم در کشور ۳۴,۸ درصد است بر 
اساس این طرح هر تومان برابر ۱۰ هزار 
ریال جاری و معادل یکصد قران خواهد 

شد .
با تصویب مجلس شــورای اسامی این 
طرح از دو ســال آینــده اجرایی خواهد 
شــد. بر این اســاس تومــان واحد پول 
ایران می شــود و چهار صفر از پول ملی 
حذف می شــود تا هزار ۱۰ هــزار ریال 
 یا هــزار تومان بــه یک تومــان تبدیل 

شود . 

ایرانبهباشگاهحذفکنندگانصفرازپولملیمیپیوندد

کدام کشورها رکورددار حذف صفر از پول ملی هستند؟
ســابقه ایده حذف صفر از پول ملی در ایران به دهه ۷0 
برمی گردد و این موضوع در سال ۷۲ در دستور کار اداره 
بررسی های اقتصادی بانک مرکزی قرار گرفت اما برخی 
مســئولان با این اقدام موافق نبودند و بررسی های لازم 

متوقف شد.
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فراخوان معاونت علمی برای مقابله با ملخ ها
معاونت علمی و فناوری فراخوانی برای شــرکت های دانش بنیان و اســتارت آپ ها در راستای مقابله با 
ملخ ها منتشر کرد. به گزارش معاونت علمی و فناوری،هجوم ملخ از جمله آفت هایی است که به دلیل بروز 
خشکسالی موجب ایجاد خسارت در مزارع و عرصه های کشاورزی کشور می شود. مقابله با این آفت از طریق 

روش های نوین و غیرشیمیایی می تواند مزایایی را نسبت به روش های شیمیایی در برداشته باشد.
این حشره در دستجات میلیونی، مزارع کشاورزی و محصولات را مورد حمله قرار می دهد، بروز خشکسالی و 

تغییرات آب و هوایی از جمله عواملی است که باعث بروز این آفت شده است. با توجه به اینکه کشورهای مختلفی 
در منطقه با این مشکل دست به گریبان هستند، همکاری های بین المللی نیز در این باره شکل گرفته است. مقابله با 

ملخ با استفاده از روش های غیر شیمیایی دارای مزایای متعدد زیست محیطی است. بر این اساس شرکت های دانش بنیان فعال 
در این حوزه از سوی معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری دعوت شده اند تا طرح های خود را برای مقابله با آفت ملخ با استفاده از روش های 
غیر شیمیایی ارسال کنند. این فراخوان بر روی دفع هجوم ملخ ها به مزارع جنوب کشور متمرکز است. معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری 
سعی دارد تا با ایجاد ارتباط میان شرکت های دانش بنیان، فناور و استارت اپ ها  و بخش های دولتی و شرکت های بزرگ، در جهت رفع مشکلات 

گام بردارد. برقراری این ارتباط می تواند به ارائه پاسخ های فناورانه به برخی مشکلات، نظیر هجوم ملخ ها بیانجامد.

استفاده از هوش مصنوعی در 
عرصه بازاریابی کمک شایانی به 
برندها خواهد کرد. به این ترتیب 

امور جزئی و تکراری دیگر 
نیازمند توجه مداوم کارمندان 

نخواهد بود بنابراین وقت 
بیشتری برای رسیدگی به امور 

مهم باقی می ماند

،،
اقتصاد آنلاین
گـــزارش
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   خلاقیت انسان همه را 
نجات خواهد داد

اگرچه در طول سال های 
اخیر هــوش مصنوعی و 
کاربرد روبات ها در صنایع 
مختلف به شــدت افزایش 
پیدا کرده اســت، اما این 
امر اهمیت خلاقیت و به طور کلی عامل 
انســانی را کاهش نخواهد داد. شــاید 
بسیاری از ما داستان های عجیب و غریب 
درباره استقلال روبات ها و ایجاد جنگی 
شبیه به جنگ ستارگان را شنیده باشیم. 
چنین داستان هایی فقط در کتاب های 
تخیلی جــای دارد. دنیای مــا و به ویژه 
عرصه کســب و کار و بازاریابی همچنان 
وابسته به هوش و خلاقیت انسانی باقی 
خواهد ماند. نکته جالب در این میان تلقی 
سیستم های هوش مصنوعی و یادگیری 
عمیق در روبات های هوشمند به عنوان 
دستاورد خلاقیت انسانی است. این امر 
در کنار استفاده از آمارهای دقیق در زمینه 
کدنویســی و طراحی هوش مصنوعی 

امکان پذیر شده است.
اســتفاده از هوش مصنوعــی در عرصه 
بازاریابی کمک شایانی به برندها خواهد 
کرد. به این ترتیب امور جزئی و تکراری 

دیگــر نیازمند توجه مــداوم کارمندان 
نخواهد بود بنابراین وقت بیشتری برای 
رسیدگی به امور مهم باقی می ماند. این 
امر در حوزه بازاریابــی موجب افزایش 
کیفیت عملکرد بازاریاب ها و صرفه جویی 
در اتــلاف زمان و هزینه بــرای طراحی 
کمپین خواهد شد. خلاقیت انسانی در 
پیوند با داده های معتبر افق های روشن 
تری نیز در عرصــه بازاریابی پیش روی 
قرار مــی دهد. برخی از پژوهشــگران و 
متخصصان عرصه رایانه در تلاش برای 
طراحی سیســتم های هوش مصنوعی 
فوق پیشرفته برای پیگیری امور مدیریتی 
در شرکت ها هستند. به این ترتیب حتی 
امور تکراری و مــداوم مدیریتی نیز مانع 
نوآوری هرچه بیشتر در عرصه کسب و 

کار نخواهد شد.

    عملکرد هنرمندان نت فلیکس در 
ترکیب داده و خلاقیت

توســعه نت فلیکس به عنــوان یکی از 
محبوب ترین شبکه های تلویزیونی آنلاین 
براساس اتکا بر داده های معتبر و توانایی 
خلاقیت مدیران ارشدی بنا شده است. 
آزمایشگاه نت فلیکس در زمینه استفاده از 
داده های مختلف مربوط به مخاطب هدف 
شهرت بسیار زیادی دارد. هدف اصلی تیم 
مدیریتی نت فلیکس تولید محتوا براساس 
سلیقه های متفاوت مخاطب هدف است. 
در این راستا اســتفاده از سیستم های 
دارای هوش مصنوعی برای تحلیل هرچه 

بهتر داده ها نقش اساسی ایفا می کند. 
گاهی اوقات مدیــران نت فلیکس برای 
ساخت سریال یا فیلم های سینمایی برای 
مخاطب هدف حتی دست به ریسک های 
عجیب نیز می زنند. این امر به طور کلی در 
حوزه خلاقیت بازاریابی قرار دارد. در واقع 
مدیران نت فلیکس به خوبی از ضرورت 
نوآوری مداوم بــرای جلب نظر مخاطب 
هدف آگاهی دارند. اگر این نکته را کنار 
بگذاریم، نت فلیکس نیز دقیقا مانند سایر 

شبکه های تلویزیونی خواهد بود.

   دیسنی و استفاده از هوش مصنوعی 

برای تحلیل احساسات مخاطب
شرکت دیسنی برای بیش از یک دهه در 
حوزه تحلیل ابرداده ها ســرمایه گذاری 
کرده اســت. این امر موجــب نوآوری 
های عمده در زمینــه بازاریابی و تعامل 
با مشتریان از سوی آنها شده است. مهم 
ترین نوآوری در این زمینه اســتفاده از 
واکنش های بینندگان برای بهبود کیفیت 
فیلم های در حال ساخت است. این امر 
شامل نمایش بخش هایی از پیش تولید 
فیلم موردنظر بــه برخی از مخاطب ها و 
تحلیل داده های مربوط به واکنش شان 
اســت. بازاریاب های دیسنی با استفاده 
از چنین شیوه ای امکان فهم احساسات 
مخاطب نسبت به تولیدات شان را پیدا 
کرده اند. نتیجه این امر امکان ساماندهی 
بهینه فرآیند تولید انیمیشــن براساس 

سلیقه مخاطب هدف خواهد بود.
بدون تردیــد حوزه بازاریابــی در آینده 
تغییرات بسیار زیادی خواهد کرد. نکته 
مهم در ایــن میان اهمیــت خلاقیت و 
کاربست داده های معتبر در شکل دهی 
به آینده این حوزه است. اغلب برندهای 
بزرگ از چند سال پیش اقدام به سرمایه 
گذاری بر روی فنــاوری های نوین برای 
بهبود وضعیت بازاریابی  شــان کرده اند. 
هوش مصنوعی در این میان توجه زیادی 
به خود جلب کرده اســت. اهمیت این 

فناوری با توجه به نمونه های مورد بحث 
در بخش های قبلی به خوبی آشکار است 
بنابراین ما در ادامه مسیر توسعه کسب و 
کارمان و استفاده از صنعت بازاریابی باید 
به نوآوری براســاس ترکیب خلاقیت و 
بهره گیری از داده های معتبر توجه ویژه 

داشته باشیم.

سیستم های کسب وکار هوشمند امروزی 
به طور کلی شــرکت های هوشمندتر و 
سودآور تری هستند. در مورد روند کسب 

وکار و ابزارهای آنلاینــی که می توانند 
بهره وری کســب وکار را افرایش دهند، 
تحقیقات زیادی انجام می دهند. به طور 
طبیعی، بسیاری از وب سایت ها و محتوای 
وب سایت ها را بررسی و نظارت می کنیم 
و همانطور که قابل پیش بینی اســت، 
 با تبلیغات همان شــرکت هایی مواجه 
می شــویم که در تایم لاین فیس بوک 
خودمان می بینم. شگفت آورتر این است 
که چگونه فیس بوک به خوبی جست وجو 
و فعالیت آنلاین را برای افزایش یکپارچگی 
 و مشــخصه های تبلیغاتی خــود ادغام

 می کند.  یادگیری ماشین را می توان به 
عنوان کاربرد هوش مصنوعی )AI( تعریف 
کرد که سیستم را قادر می سازد به طور 
خودکار از تجربیات بیاموزد و بهره ببرد 
)بدون اینکه به طور صریح برنامه ریزی 
شده باشد(. یادگیری ماشین بر توسعه 
 برنامه های کامپیوتــری تمرکز دارد که

 می توانند بــه داده ها دسترســی پیدا 
کنند، آنها را تحلیل و از آن برای یادگیری 

استفاده کنند.
عبارت »زمان واقعی« برای ســال ها در 
میان بازاریابان مطرح شــده است، اما تا 
زمانی که یادگیری ماشــین واقعاً پا به 
عرصه ظهور گذاشت، هرگز محقق نشد. 

هیچ سیستم حتی نزدیک به این سطح 
از پاســخگویی یادگیری ماشین نبود. 
مصرف کنندگان شــاهد این بودند که 
پیشنهادها به صورت لحظه ای تغییر می 
کنند. این تغییرات بر اســاس داده های 
تقریباً نامحدودی است که رفتار آنها برای 
پردازش به ماشین ها می داد. تبلیغاتی 
که مجدد فیس بوک را هدف قرار داده اند 
فقط یک نمونه هستند. همین حالا وب 
ســایتی را باز کنید. می بینید که نیازی 
نیســت مدت طولانی منتظر بمانید تا 

تبلیغات را روی تایم لاین خود ببینید.
رافا جیمنز، مدیرعامل شرکت آدینتون 
می گویــد: »یادگیری ماشــین و دیگر 
تکنولوژی های پیشــرفته، فرصت های 
جدیدی برای هوشمندانه تر کردن سرمایه 
گذاری بودجه بازاریابی به وجود آوردند«. 
شرکت ها به شــدت درگیر ارائه راه حل 
های یادگیری ماشین و بیشتر برای کسب 
وکار هســتند. »این فناوری های جدید 
به شــرکت ها اجازه می دهد اطلاعات 
زیادی را بی درنگ در 24/7 تحلیل کنند 
 و به بینش های عمیقی برسند. مدیریت 
داده های بزرگ و داشــتن بینش های 
قدرتمند و عملی، امروزه مهم ترین پایه 

برای هر کسب وکار اینترنتی است.«

پیش بینی وضعیت صنعت بازاریابی تا سال 2025؛ 

آینده خلاقانه دنیای بازاریابی
داده های معتبر و خلاقیت همیشــه دو روی یک سکه 
بوده انــد. داوینچی به عنوان یــک هنرمند و مخترع 
شــگفت انگیز مطالعه هنر را در کنار فیزیک ادامه داد. 
بتهوون نیز به عنوان موســیقی دانی برجسته در تمام 
آثارش از نظم ریاضیاتی بهره برده است. براساس گزارش 
موسسه Open Culture نظم ریاضیاتی در چینش نت های 
بتهوون در نزدیک به 50 اثرش کاملا مشهود است. این 
امر مثال روشنی از ترکیب خلاقیت با داده های معتبر 
)در اینجا ریاضیاتی( اســت. چنین شرایطی در حوزه 
بازاریابی نیز وجود دارد. طراحی و راه  اندازی کمپین های 
 جذاب بدون توجه بــه هر دو روی ســکه خلاقیت و
  داده های معتبر امکان ناپذیر است. امروزه مخاطب هدف
 کمپین های خلاقانه و در عین حال مرتبط با دغدغه های 
روزش را می پسندد بنابراین ما باید هرچه بیشتر برای 

استفاده از ترکیب هر دو روی سکه تلاش کنیم.

  مدیریت 
داده های بزرگ و 

داشتن بینش های 
قدرتمند و عملی، 

امروزه مهم ترین پایه 
برای هر کسب وکار 

اینترنتی است

بازنگری استارت آپ ها درباره کنفرانس های ویدئویی در زمان شیوع کرونا

تعطیلی تعداد زیادی از گردهمایی ها به علت شیوع کووید 
۱۹، باعث شده است بسیاری از شرکت ها در تجربه  کاربری آنلاین بازنگری کنند.

کنگره  جهانی موبایل )MWC( یکی از اولین گردهمایی هایی بود که به دلیل نگرانی های 
امنیتی گسترش کووید ۱۹ و خروج بسیاری از شرکت کنندگان، چند هفته  پیش از افتتاحیه 
و درادامه، به ترتیب گردهمایی های Adobe Summit و F8 فیسبوک لغو شد. گوگل 
 Google هم بسیاری از گردهمایی های خود ازجمله کنفرانس سالانه  توسعه دهندگان و
I/O و Google Cloud Next )کنفرانس متمرکز بر کلود( و مایکروسافت نیز کنفرانس 
MVP Summit را لغو کرد. IBM هم فعالیت های خود را متوقف کرده و TED هم 
ســخنرانی های خود را به تعویق انداخته است. شایان ذکر اســت نگرانی برگزارکنندگان 

SXSW نیز به ویژه پس از خروج توییتر و فیسبوک از این گردهمایی افزایش یافت.
با توجه به گسترش کووید ۱۹ در سراسر دنیا، تفکر افراد سراسر جهان درباره  گردهمایی های 
بزرگ هم تغییر کرده است. بسیاری از گردهمایی های اجتماعی لغو شده اند و دانشگاه  ها 
کلاس ها را آنلاین برگزار می کنند و تعداد بیشتری از شرکت ها در حال اجرای سیاست های 
ارتباط از راه دور هستند. برای مثال، فیسبوک، توییتر، گوگل و سلسفورس در هفته های اخیر 

از کارمندان خود خواسته اند دورکاری کنند.
اگر ویروس کووید  ۱۹ طبق برخی فرضیه ها روش کار افراد را تغییر دهد، طبیعتا تغییراتی 
در نحوه  برگزاری گردهمایی ها و کنفرانس های چندتریلیون دلاری اعمال خواهد شد که 

سالانه میلیون ها شرکت کننده دارند. گروه جدیدی از استارت آپ ها در تلاش  
هستند جایگزین های مجازی برای فروش کسب وکار خود پیدا کنند؛ اما جذابیت 

شبکه سازی واقعی بیشتر بوده است.
کنفرانس ها همیشه اســتانداردی طلایی برای مبادله  ایده ها و تقویت روابط 
حرفه ای چه در کسب وکار چه در تحصیل بوده اند. رویدادها شاید شلوغ به نظر 
برسد؛ اما جمع شدن افراد در اتاق یا سالن مزایای ارزشمندی دارد. طبق بررسی 
دانشگاه MIT، مشارکت های علمی برخاسته از نشست های مختلف، نوآورانه تر و 
میان رشته ای هستند و درمقایسه با پروژه های بین دو پژوهشگر، بیشتر با مراجعه 

مواجه می شوند.
در همایش های مختلف، معمولا مردم در ســالن هتل ها جمع می شوند و روی 
صندلی ها می نشینند و به مجموعه ای از سخنرانی ها و بحث های نه چندان جذاب 
گوش می دهند. بسیاری از همایش ها بیشتر شبیه رویدادهای خودستایی هستند 
تا انجمنی برای دستیابی به دانش های جدید و حتی فناوری هم نتوانسته نوآوری 

چنین همایش هایی را افزایش دهد.
همچنین، همایش ها و کنفرانس های فناوری به دلیل تقلید از سبک کنفرانس های 
توسعه  تجاری استیو جابز، چشم انداز سودمندتری پیدا کرده اند؛ البته این رویدادها چندان 
هم ارزان نیستند. برای مثال، قبل از آنکه Adobe Summit به رویداد دیجیتالی تبدیل 
شود، هزینه  بلیت آن ۱،۶۹۵ دلار بود که باید هزینه هایی مثل سفر و اتاق هتل را هم به آن 

اضافه کرد.
ایده های جایگزین مثــل وبینارها و پخش زنده هم جذابیت زیادی ندارند. شــیاین کیو، 
هم بنیان گذار اســتارت آپ همایش مجازی به نام Run the World، می گوید مشکل 
اغلب کنفرانس های مجازی ناتوانی در برآورده ساختن نیازهای افراد است. او سال گذشته 
برای پژوهش های بازار در چند کنفرانس آنلاین شرکت کرد و به این نتیجه رسید که بهترین 
بخش همایش سخنرانی اصلی نیست؛ بلکه جلسات اســتراحت است؛ زیرا در این بخش 
شرکت کنندگان می توانند با یکدیگر تعامل کنند. وقتی افراد در همایشی شخصی با حوزه  
کاری مرتبط را ملاقات می کنند، تازه به ارزش بلیط ۱،۰۰۰ دلاری کنفرانس پی می برند؛ اما 

در غیر این صورت شرکت در همایش ها را اتلاف وقت می دانند.
Run the World با حمایت آندروســن هورویتز راه اندازی شــد. کنی چان، شریک 
و ســرمایه گذاری این اســتارت آپ، آن را ترکیبــی از ویدئو Zoom، سیســتم بلیت 
Eventbrite، قابلیت تعاملی Twitch و شبکه سازی لینکدین توصیف می کند. این 
پلتفرم امکاناتی مثل سخنرانی و بحث و پنل های زنده را در ازای کاهش 2۵ درصد قیمت 
بلیت به برگزارکنندگان می دهد. همچنین، به شرکت کنندگان همایش اجازه می دهد با 

ساخت پروفایل، علایق خود را شــرح دهند و از الگوریتمی برای تطبیق شرکت کنندگان 
با یکدیگر استفاده می کند. قابلیت مجازی cocktail party به شرکت کنندگان امکان 

ملاقات با یکدیگر ازطریق تماس ویدئویی را می دهد.
هاپین )Hopin(، دیگر اســتارت آپ فعــال درزمینه  همایش مجازی، روش مشــابهی 
برای برگزاری کنفرانس های مجازی در پیش گرفته اســت. این پلتفــرم ارائه های زنده را 
با شبکه ســازی مجازی ترکیب و قابلیتی به ســبک ChatRoulette برای ملاقات 
شرکت کننده ها تعبیه می کند. بخش زیادی از شبکه سازی کنفرانس ها خارج از برنامه رخ 
می دهد. در این زمان، افراد با یکدیگر تعامل و گفت وگو می کنند. جانی بوفارهات، بنیان گذار 
هاپین می گوید: مردم صرفا به خاطر پخش زنده به رویدادها و همایش ها نمی روند؛ بلکه دلیلی 

اصلی شبکه سازی با افراد و تعامل با آن ها است. هدف ما هم حل این مشکل است.

  برگزاری آنلاین رویدادها مزایایی مثل کاهش هزینه های سفر و پذیرایی دارد
البته کنفرانس های آنلاین مزایایی هم دارند؛ مثــلا کاهش هزینه ها و آلودگی محیطی و 
نگرانی های دسترسی. کاهش هزینه های حضوری می توانند به شکل چشمگیری هزینه های 
ثبت نام را هم کاهش دهند و برگزارکنندگان می توانند بخش بیشــتری از بودجه را روی 

سخنرانان سرمایه گذاری کنند. کیو معتقد است:
در بسیاری از همایش ها، تقریبا 2۰ درصد هزینه صرف محل برگزاری و 2۰ درصد صرف غذا 

و نوشیدنی و تقریبا 2۰ درصد صرف تجهیزات می شود.
بدین ترتیب بخش زیادی از بودجه ها هزینه می شود و کمتر از ۵ درصد برای طراحی برنامه و 
سخنران باقی می ماند. ایده  اصلی رایگان کردن یا دسترسی کنفرانس برای تمام افراد نیست. 
به گفته  کیو، هزینه ها تضمین می کند صرفا افراد مرتبط در همایش ها شرکت می کنند؛ اما 
ازآنجاکه برگزارکننده  همایش به نگرانی برای محل فیزیکی نیازی ندارد، می تواند بخش 
بیشتری از هزینه را صرف سخنران کند و رویدادهای متمرکزتری برپا کند. همین حالا هم 
بسیاری از افراد Run The World را برای برگزاری همایش های خود انتخاب کرده اند. 
کیو می گوید: اگر نمی خواهید حداقل ۱۰ ماه قبل از برگزاری همایش به دنبال رزرو جایی 
 Run باشید یا برای مدت ۶ ماه ۳۰ نفر را برای کار روی همایش به خدمت بگیرید، می توانید
the World را انتخاب کنید. با این کار، دیگر حتی به انتظار نیازی ندارید که حداقل ۱۰۰ 

هزار نفر در همایش شما شرکت کنند.
هنوز پلتفرم های کنفرانس مجــازی از جذابیت کافی برخوردار نیســتند. دیوید پرلمن، 
پژوهشگر سفر و جهانگردی در دانشگاه نیواورلئان، تقریبا ۱۰ سال پیش مقاله ای درباره  وعده  
واقعیت مجازی برای کنفرانس ها نوشت. او تصور می کرد کنفرانس های مجازی به استاندارد 

این صنعت تبدیل خواهند شد؛ اما هنوز نتوانسته اند این تصور را محقق کنند.

زومیت
گــــــزارش

استارت آپ

سرمایه خود را از 
طریق فروش دارایی ها 

به بورس نیاورید
مدرس دانشگاه و فعال بازار سرمایه، 
وضعیت فعلی و همچنین چشم انداز 

آینده بورس کشور را تشریح کرد.
 سید احمد شــکوری ، در خصوص 
تحولات آینده بورس و بازار سرمایه 
اظهار کرد: امروزه شــاهد حمایت 
همه جانبه مقامات بلند پایه کشور 
از جمله ریاســت محترم جمهوری 
از بازار ســرمایه هســتیم و در هر 
محفلی از کوچه و خیابان گرفته تا 
بین خانواده ها، اقبال عمومی جهت 
سرمایه گذاری در بازار بورس خود را 

نشان می دهد.
وی با بیان این که صف های طولانی 
جهت دریافت کد بورســی، نشان 
دهنده توسعه بورس و تبدیل شدن 
آن به یک موضــوع عمومی به جای 
یک موضوع تخصصی است، افزود: به 
تدریج، سایر افراد جامعه نیز نسبت به 
سرمایه گذاری در بورس علاقه نشان 
داده و اشتیاق برای ورود به این بازار 
به تدریج جزو اولویت های زندگی قرار 

خواهد گرفت.
وی با تاکید بر این که بازار ســرمایه 
متحول شــده و تا سال ها همچنان 
مورد توجه قرار خواهد گرفت، اضافه 
کرد: دیگر مثل ســال های گذشته، 
چشم فعالان بازار ســرمایه به عدد 
شاخص، حمایت ها و مقاومت های 
آن دوخته نشــده اســت، چرا که 
هرروز بــا ورود نقدینگی های کلان 
و گســترده به این بازار، هیچ حد و 
مرزی بــرای شــاخص کل متصور 
نیســتیم و نخواهیم بود. شکوری 
متذکر شد: باید بپذیریم که عمق بازار 
سرمایه به تدریج بزرگتر خواهد شد، 
گفت: بر این اساس، باید مسئولان 
ذی ربط در خصوص زیر ساخت های 
آموزشی و توسعه کمی و کیفی این 
بازار ارزشــمند چاره اندیشی کرده 
و هرچه سریع تر بســترهای لازم و 
زیر ساخت های فنی و الکترونیکی 
بورس را بــرای پذیرش عموم مردم 

و علاقمند به این بازار آماده کنند.
وی با بیان این که بــازار بورس یک 
بازار کاملا تخصصی بــوده و قطعا 
فرهنگ ســازی، آموزش مدیریت 
سرمایه و نحوه تشکیل سبد سرمایه 
گــذاری برای عموم اقشــار جامعه 
مورد توجه قرار می گیرد، افزود: در 
آینده نه چندان دور شاهد ورود اکثر 
شرکت های کوچک و بزرگ به این 
بازار خواهیم بــود. وی در توصیه ای 
خطاب به سرمایه گذاران جدید الورود 
به بازار بورس، اظهــار کرد: با توجه 
به پر ریسک بودن این بازار، به هیچ 
عنوان سرمایه خود را از طریق فروش 
دارایی هایی از جمله "ماشین، منزل 
و طلا" به بــورس نیاورند و با توجه 
به این که فعالیت در یک بازار کاملا 
علمی و تخصصی نیــاز به آموزش 
دارد، تا حد امکان آموزش های اولیه 
ورود به بازار را در موسســات مورد 
تایید ســازمان بورس بگذرانند و یا 
از صندوق های مورد تایید سازمان 

بورس اوراق بهادار استفاده کنند.
شکوری با تاکید بر ضرورت دریافت 
آموزش و اطلاعــات لازم در زمینه 
بورس، تشــریح کرد: بــازار بورس، 
همچنان به رشد خود ادامه خواهد 
داد و قطعا جهت فعالیت مستمر و 
کسب سود در این بازار باید از روند 
سودســازی شــرکت ها، وضعیت 
فروش و درآمدهای شرکت، سرمایه 
گذاری های انجام شــده و ســایر 
آیتم های تاثیر گذار جهت انتخاب 
ســهام های پر بازده اطلاعات کافی 

داشته باشیم.

ایسنا
تحلیــل بورس
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